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Inteligenca
Spoštovane bralke in bralci Lista 

iz Markovcev,
za nami so praznični pomlad-

ni meseci, ko je v naši občini bilo 
nadvse živo. Praznovali smo veliko-
nočne praznike, občinski praznik, za 
nami pa je že tudi praznik dela – 1. 
maj in dan boja proti okupatorju, 
praznik, ki mu danes ne posvečamo 
prave pozornosti, čeprav živimo v 
zelo nevarnih časih, ko bi se vsebine 
in pomena slednjega morali mnogo 
bolj zavedati. Pa tukaj nimam v mis-
lih različnih ideoloških in političnih 
nazorov okupacije, ampak okupaci-
jo naših misli in dejanj. Gotovo ste 
v zadnjem času v medijih zasledili, 
kako umetna inteligenca spreminja 
svet. Tehnološki razvoj iz dneva v 
dan napreduje in mnogim lajša živ-
ljenja, poraja pa se vprašanje, kako 
daleč  lahko gre ta razvoj, ne da bi 
človeštvu škodoval in povzročil 
kaos. Zagotovo si nihče ne želi, da 
bi programi, ki bazirajo na umetni 
inteligenci, namesto otrok reševa-
li šolske naloge, pisali seminarske 
in diplomske naloge. Pa ne samo 
to, umetna inteligenca je zmožna, 
glede na različne ukaze človeka, 
ustvarjati marsikomu nepredstavlji-
ve reči in tukaj bo spet moral priti v 
ospredje človeški razum, če želimo, 
da nam bo služila v dobre namene. 
Na srečo še zaenkrat naše občinsko 
glasilo pišemo in sestavljamo posa-
mezniki, z vsemi svojimi pomanj-
kljivostmi in slabostmi in nobena 
inteligenca ne more nadomestiti 
tiste človeškosti, ki jo premoremo 
samo ljudje v najširšem smislu. 

Dragi bralci! V tokratni številki 
Lista iz Markovcev boste lahko pre-
birali najrazličnejše prispevke na-
ših občanov, ki pišejo o dogodkih 
v minulih dveh mesecih, ki jih res 
ni manjkalo. V naši občini je spet v 
polnosti zaživelo družabno življe-
nje, ki ga je marsikdo v preteklih 
letih pogrešal. Kot novost pa tokrat 
v občinskem glasilu pišemo o Mar-
kovčanih, ki živijo in delajo v tujini, 
dodajamo pa tudi stran za razvedri-
lo, kjer bo marsikdo našel kakšno 
zanimivost za krajšanje teh že sko-
raj zgodnje poletnih dni. Prijetno 
branje vam želim.

Matjaž Mlinarič, 
odgovorni urednik

UVODNIK

KOLOFON
List iz Markovcev je glasilo Občine 
Markovci, ki glasilo tudi izdaja.
Uredniški odbor:
Marinka Bezjak Kolenko, Doroteja 
Kostanjevec, Tamara Pilinger Koro-
šec, Nina Prelog, Ines Strelec, Darko 
Štrafela, Špela Vrtačnik
Odgovorni urednik: Matjaž Mlinarič
Lektoriranje: Doroteja Kostanjevec
Grafična priprava in tisk: Evrografis 
d.o.o., Maribor
Natisnjenih 1250 brezplačnih izvo-
dov.
Naslov uredništva: Markovci 43, 
2281 Markovci Telefon: 02 788 88 80
Spletni naslov: www.markovci.si, 
www.facebook.com/ObcinaMar-
kovci/
ROK ZA ODDAJO GRADIVA za 
naslednjo številko je sobota, 1. julij 
2023.
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Slovesno obeležen občinski praznik
V mesecu aprilu Občina Markovci pra-
znuje. Svoj praznični dan obeležuje 
na god sv. Marka, to je 25. aprila, pri-
reditve ob občinskem prazniku pa se 
začnejo že kakšen teden prej in traja-
jo skozi ves mesec maj, za kar so za-
služna društva naše občine in ljudje, 
ki jim je mar za različna udejstvovanja 
na kulturnih, športnih in humanitar-
nih področjih. 

Za slovesen začetek osrednje pri-
reditve je tudi letos poskrbela God-
ba na pihala Občine Markovci, ki je s 
strumnimi koračnicami pozdravljala 
obiskovalce, nebo nad Markovci pa so 
preletavali zmaji in letalo Zmajarskega 
kluba Lastovka. Prireditev ob letošnjem 
prazniku Občine Markovci je poteka-
la v soboto, 22. aprila, v večnamenski 
dvorani v Markovcih, kjer je bil osrednji 
govornik župan, gospod Milan Gabro-
vec, ki je v svojem nagovoru izpostavil 
predvsem to, da so cilji občine usmer-
jeni v dobrobit vseh naših občanov in 
v čim bolj enakomeren razvoj sleherne 
vasi v občini. Nadalje se je župan do-
taknil projektov po posameznih vaseh, 
ki so potekali v lanskem letu, nekateri 
pa v občini še vedno tečejo (izgradnje 
kolesarskih poti, adaptacije gasilskih 
domov, obnove sakralnih objektov, iz-
gradnje pločnikov, cest in druge komu-

nalne infrastrukture, postavitev fitnesov 
na prostem). Razlogov za praznovanje 
je torej bilo več kot dovolj, v svojem na-
govoru pa župan Gabrovec ni govoril 
samo o preteklih dosežkih, ampak se je 
smelo oziral tudi po projektih, ki občino 
še čakajo, da jih realizira. Zbrane sta na-
govorila tudi poslanec državnega zbo-
ra, g. Jožef Lenart in župan občine Or-
mož, g. Danijel Vrbnjak. Na prireditvi so 
bila podeljena tudi občinska priznanja, 
ki so jih prejela društva in posamezniki, 

ki s svojim delom na različnih področjih 
pripomorejo k prepoznavnosti naše ob-
čine. Plaketo Občine Markovci so prejeli 
Vladimir Bezjak iz Bukovcev in občinski 
organizaciji Rdečega križa Markovci in 
župnijska Karitas sv. Marko niže Ptuja 
za prostovoljke: Treziko Horvat, Jerico 
Golob, Ivanko Plohl, Liziko Šmigoc, Ta-
tjano Šimenko, Zdenko Zver in Marijo 
Bezjak. Pohvala Občine Markovci je bila 
podeljena društvom in podjetju, ki v 
letošnjem letu praznujejo okrogle ju-
bileje svojega delovanja. Za sto let dela 
na področju humanitarne dejavnosti 
so pohvalo prejeli PGD Markovci, PGD 
Nova vas in PGD Stojnci. Sekcija Ljud-
skih pevk Folklornega društva Anton 
Jože Štrafela Markovci je prejela po-
hvalo Občine Markovci za petdeset let 
delovanja, podjetje Vitiva, ki ima svoj 
sedež v obrtni coni Markovci, je prejelo 
pohvalo Občine Markovci za dvajset let 
delovanja in Kulturno društvo Bukovci, 
Ženska pevska skupina Florina, pohva-
lo za deset let delovanja. 

Po županovem nagovoru in podeli-
tvi priznanj je po štiriindvajsetih letih, 
odkar praznujemo občinski praznik, 
bila dobrodošla sprememba, saj se je 
praznovanje namesto veselice nadalje-
valo z gledališko igro, pod katero se je 
kot avtor in režiser podpisal Jurij Zrnec. 

V goste so prišli dramski umetniki 



2 | Št. 2, maj 2023

iz Špas teatra, ki so s komedijo Avdici-
ja popestrili markovski večer, ob svoji 
predstavitvi dramskega dela pa so po-
vedali: «Bodoči kandidati za igralsko 
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akademijo so talentirano netalentira-
ni, na avdiciji se zapletajo in odpletajo 
pred igralskimi izzivi. Razgalijo se do 
vseh svojih napak in pomanjkljivosti. 
Nimajo kaj, gredo na vse ali nič. Stoji-
jo tik pred veliko priložnostjo, ki jim bo 
odprla vrata igralskega poklica in zvez-
dniške kariere! Iznašli bodo še tisto, kar 
v gledališču sploh ne obstaja. Njihovi 
nastopi na Avdiciji so komični, zabavni, 
pa tudi tragični, iskreni, pompozno mi-
nimalistični, predvsem pa vsi zelo iznaj-
dljivi in smešni,« in če gledalec predsta-
vo spremlja tudi z vidika drugega, lahko 
opazi, kako se življenjske zgodbe posa-
meznikov odražajo na najrazličnejših 
poteh človekovega udejstvovanja.

Ob obloženih mizah se je doživeto 
praznovanje markovskega občinskega 
praznika zavleklo še v pozen zgodnje 
splomladanski večer.

Pa vendarle z osrednjo občinsko 
prireditvijo ni bilo konec praznika. Že 
naslednji dan je potekalo farno žegna-
nje oz. Markova nedelja. Čudovit son-
čen dan je v center Markovcev priva-
bil marsikaterega obiskovalca, ki se je 
lahko sprehodil po stojnicah, ki so po-
nujale najrazličnejše stvari, suho robo, 
medene dobrote, niso pa manjkali tudi 
uvoženi plastični izdelki. Podmladek 
Rdečega križa je poskrbel, da ob pra-
znovanju nismo pozabili tudi na vse 
tiste, ki so potrebni naše pomoči. Za 
prešerno vzdušje so po praznični maši 
z melodijami poskrbeli člani Godbe na 
pihala Občine Markovci, folklorniki ter 
kopjaši. Tudi za vse lačne in žejne je bilo 

poskrbljeno, saj so se lahko okrepčali 
na župnijskem dvorišču ali pa na kateri 
izmed stojnic.

Ta dan so članice aktiva pode-
želskih žena pripravile razstavo raz-
ličnih ročnih del v župnijski dvorani, 
kjer ni manjkalo pletenih in kvačkanih 
izdelkov, vezenin, vizitk in rož iz papir-
ja, našlo pa se je tudi kaj sladkega. Ob 
enem so predstavile projekt, v katerem 
so sodelovale – Šiv za okolje, ko so iz 
obrabljenih stvari, sešile nove. Prikaza-
nih je bilo res ogromno izdelkov, ki jih 
ženske izdelujejo na delavnicah ročnih 
del in pa doma, predvsem pozimi, ko je 
na voljo več časa. Bili smo priča zares 
bogati in pisani predstavitvi najrazlič-
nejših ročnih del.

V naši občini še vemo praznovati in 

se ob praznikih združiti in sodelovati, 
kar so dokazali vsi, ki so svoj trud vložili 
v pripravo prireditev in obiskovalci, ki 
so jih počastili s svojo prisotnostjo.

MM



| 3Št. 2, maj 2023

Spoštovane občanke in občani!

Praznovanje letošnjega že 24. ob-
činskega praznika gre h koncu. V svo-
jem nagovoru ob osrednji prireditvi 
v soboto, 22. 4. 2023, sem povedal, 
da imamo vedno znova več razlogov 
za praznovanje in da sem vesel ter 
ponosen na vse dosežke naše obči-
ne, ki smo jih skupaj z občankami in 
občani dosegli, saj ti vplivajo na ka-
kovost našega življenja. Vsi, ki smo 
kakorkoli povezani z delovanjem 
naše občine, se trudimo prisluhniti 
željam naših občank in občanov ter 
jih tudi poskušamo uresničiti po naj-
boljših močeh. Naši cilji so usmerjeni 
v dobrobit vseh naših ljudi in v čim 
bolj enakomeren razvoj vasi naše 
občine. Ker sem v zadnjem času med 
vsakodnevnimi kontakti in pogovo-
ri ugotovil, da nekateri še vedno ne 
veste, kako nastane proračun, vas v 
tem prispevku želim s tem seznaniti. 
Torej, občinska uprava objavi, običaj-
no v začetku septembra, javni poziv, 
v katerem pozove vse zainteresirane, 
da lahko dajo najkasneje v dveh me-
secih predloge, oziroma pobude za 
pripravo proračuna za naslednji dve 
leti (letos smo ga glede na sestavo 
občinskega sveta prvič uspeli spre-
jeti za dve leti, kar nam bo olajšalo 
izvajanje projektov, še bolj pa načr-
tovanje za vnaprej). Na ta poziv se 
lahko odzovejo vsa društva, šola, vr-
tec, politične stranke, vaški odbori in 
vsa zainteresirana javnost, torej vsak 
posameznik. Po poteku objave vse 
vloge pregledamo in jih uvrstimo v 
proračunske postavke. Upoštevamo 
vse vloge, najmanj v višini 50 do 60 
% zneska, ki je zapisan v vlogi, neka-
tere vloge pa v celoti. 

Ugotovil sem tudi, da vas še ved-
no veliko misli, da je za izdajo grad-
benih dovoljenj odgovorna občinska 
uprava, pa temu ni tako. Za izdajo 
gradbenih dovoljenj je odgovor-
na Upravna enota Ptuj. Zelo dobro 
skrbimo tudi za sakralne objekte, 
kot so cerkev, kapele in kužna zna-
menja. Glede na to, da se na FB vrti 
posnetek, ki pravi, da naš proračun 
ni investicijsko naravnan, se bom 
malo sprehodil po vaseh in navedel, 
kaj smo v preteklem letu storili in kaj 
načrtujemo v prihodnje, pa potem 

ŽUPANOV NAGOVOR

o investicijski naravnanosti proračuna 
presodite sami.

V Borovcih smo lani pričeli z grad-
njo kolesarske steze in z obnovo objek-
ta PGD Borovci, zgradili pa smo tudi 
fitnes na prostem. Objekt PGD Borovci 
se namerava dokončati še letos. Predvi-
devamo tudi gradnjo vsaj enega stano-
vanjskega objekta in obnovo pločnika 
po desni strani ceste, ter ureditev bre-
žin borovskega ribnika.

V Bukovcih smo preplastili jav-
no pot proti Marohu in zgradili PUMP 
TRACK stezo.

Načrtujemo pa preplastitev javne 
poti ob novonastalih parcelah v Hujkar-
jih, kolesarsko pot v spodnjem delu Bu-
kovcev, pločnik po desni strani naselja 
ob glavni cesti Spuhlja–Zavrč, obnovo 
javne poti iz Bukovcev mimo športne-
ga parka proti Stojncem, zaradi velikih 
okvar načrtujemo tudi menjavo sekun-
darnega vodovoda v Sigetu, Hujkarjih 
in v Vopošnici ter gradnjo večstano-
vanjskih objektov. Pripravljamo tudi 
projekte, da bi večnamenska dvorana 
bila prilagojena za kulturne prireditve, 
hkrati pa ne bi izgubila dosedanje funk-
cije.

V Markovcih smo lani obnovili fa-
sado občinske stavbe, pričeli z obnovo 
vaške kapele pri župnišču, sofinancirali 
smo fasado farne cerkve, preplastili jav-
no pot od župnišča do OŠ in od bloka 
do OŠ ter zgradili novo povezovalno 
cesto do vrtca Markovci. Pripravljamo 
pa načrte za sprehajalno pot do Jožefo-
ve kapele, pločnik od občinske stavbe 
do kanala in od občinske stavbe proti 
Zabovcem, gradnjo brunarice in spre-
membo energenta za ogrevanje v GD 
Markovci, v končni fazi pa so projekti 
za stanovanjsko naselje z 18 parcela-
mi in večstanovanjski objekt. Pred ne-
kaj dnevi je bilo tudi izdano gradbeno 
dovoljenje za nov objekt Športnega 
društva Markovci, za katerega načr-
tujemo ob novi povezovalni cesti ob 
pokopališču nakup parcel za izgradnjo 
dodatnih športnih površin. 

V Novi vasi je bila izvedena rekon-
strukcija lokalne ceste od kanala do 
Nove vasi, porušili smo dotrajano sta-
novanjsko stavbo pred vaško gasilskim 
domom in zgradili igrišče s fitnesom na 
prostem. V prihodnosti pa načrtujemo 
cesto ob kanalu do zapornic in od za-
pornic proti Vidmu, tudi preplastitev 
ceste z asfaltno prevleko do čebelnjaka 
in povezavo z glavno cesto Ptuj–Zavrč, 
postavili pa bomo tudi mobilni hiško za 
vaščanko in ji tako omogočili normalne, 
človeka dostojne razmere za življenje. 
Tudi gasilski dom bo dobil nove barve.

V Prvencih smo postavili fitnes na 
prostem in zgradili PUMP TRACK ozi-
roma adrenalinsko stezo. V načrtu je 
kolesarska steza od Novega Jorka do 
gasilskega doma v središču vasi, ter 
preplastitev parkirišča pred gasilskim 
domom.

V Sobetincih smo postavili fitnes na 
prostem. V načrtu je brunarica in pros-
tor za shranjevanje opreme ter nova 

povezovalna cesta med lovskim do-
mom in bioplinarno.

V Stojncih smo prav tako postavili 
fitnes na prostem, pripravili dokumen-
tacijo za kolesarsko stezo križ–gmajna, 
ki se bo v nekaj dnevih začela graditi, 
saj je pogodba z izvajalcem že poodpi-
sana. Podpisana pa je tudi pogodba z 
Direkcijo Republike Slovenije za infra-
strukturo za kolesarsko pot od križa do 
Borla. Uredil se bo tudi prehod za kole-
sarje, iščemo pa tudi lokacijo za Pump 
truck stezo.

Tudi v Strelcih že stoji fitnes na 
prostem, v načrtu pa je povezovalna 
cesta in dokončanje manjše brunarice.

V Zabovcih smo rekonstruirali dve 
javni poti, od glavne ceste proti vasi in 
ob jezeru iz Markovcev proti športne-
mu parku. V pripravi je dokumentacija 
za kolesarsko stezo od središča Mar-
kovcev proti Zabovcem in kolesarska 
steza na Prednicah.

 V pripravi je tudi dokumentacija za 
gradnjo gasilske garaže z ureditvijo va-
škega središča in preplastitev ceste ob 
postajališču za avtodome. 

Omenil sem samo večje projekte, je 
pa še veliko manjših, ki so navedeni v 

proračunu naše občine, ta pa je ob-
javljen na naši internetni strani.

V načrtu je veliko kolesarskih 
stez, saj smo prepričani (o tem go-
vori tudi vsa strokovna javnost), da 
vsak meter kolesarske steze oziroma 
površine za kolesarje in pešce pri-
speva k bistveno večji varnosti, zato 
želimo k našim nekaj km dolgim ko-
lesarskim potem dodati še kar nekaj 
km. 

Spoštovani občanke in občani, 
čestitam vam ob 24. občinskem pra-
zniku in 25. rojstnem dnevu naše ob-
čine. Ker je veliko napisanega o ko-
lesarskih poteh, naj v tem duhu tudi 
zaključim: Življenje je kot vožnja s 
kolesom. Da ohranimo ravnotežje, 
moramo pedale neprestano poga-
njati naprej. Na tej vožnji so poti, ki 
vodijo v nova spoznanja, poti, ki vo-
dijo v nove kraje, so tudi poti, na ka-
terih se marsikaj doživi in so poti, ki 
vodijo v srca ljudi. Želim vam veliko 
takšnih poti, ki vas bodo pripeljale v 
srca res dobrih ljudi.

Milan Gabrovec, prof.
vaš župan

OBVESTILI
Obvestilo glede upoštevanja od-

loka o grbu, zastavi in prazniku Ob-
čine Markovci (Uradni vestnik Tedni-
ka, št. 9/99 in 6/00).

Občani občine Markovci smo v za-
četku meseca marca prejeli nenaslov-
ljeno pošiljko – letak optike Oftalmus, 
s katerim občane in občanke Občine 
Markovci vabijo na brezplačno kon-
trolo vida, pri čemer pa so na letak do-
dali grb Občine Markovci, seveda brez 
kakršnegakoli dovoljenja, kar predsta-
vlja kršitev Odloka o grbu, zastavi in 
prazniku Občine Markovci.

Uporaba grba je namreč dovolje-
na točno določenim subjektom in pod 
določenimi pogoji, saj odlok določa, 
da lahko gospodarske družbe, zavodi, 
ustanove in druge pravne osebe ter 
samostojni podjetniki posamezniki, ki 
imajo sedež na območju Občine Mar-
kovci, zaprosijo, da se jim dovoli upora-
ba grba v določenih primerih in sicer: v 
obliki našitkov ali značk na društvenih 
praporih, na delovnih oblekah oz. uni-
formah, na tekmovalni in drugi opremi; 

na vozilih, ki se uporabljajo za izvajanje 
dejavnosti zavoda oziroma društva; na 
priznanjih, zahvalah in drugih listinah, 
ki se podeljujejo na kulturnih, športnih 
in drugih prireditvah. 10. člen odlo-
ka določa, da mora biti vlogi za izdajo 
dovoljenja za uporabo grba priložena 
ustrezna dokumentacija s tehničnimi 
podatki in namenom uporabe grba. 
Idejno, vsebinsko in tehnično doku-
mentacijo prosilec z ustreznimi opisi in 
predlogi predloži Občinski upravi Ob-
čine Markovci. Po izdaji dovoljenja je 
uporabnik pred razpečevanjem gradi-
va dolžan občini dostaviti en izvod gra-
diva. Odlok določa, da uporabo vsebin-
skih prvin grba dovoli Občinska uprava 
Občine Markovci z odločbo. V odločbi, 
s katero se dovoljuje uporaba grba, se 
natančno določi namen in čas uporabe 
ter pogoji uporabe. Občinska uprava 
lahko že izdano dovoljenje prekliče, če 
ugotovi, da uporabnik ne upošteva z 
odločbo določenih pogojev.

 Občinska uprava

Občina Markovci obvešča, da so sanitarije na pokopališču v Markovcih 
odslej odprte le v času pogrebnih slovesnosti in okrog praznika ob 1. no-
vembru; v letošnjem letu v času od 28. 10. 2023 do 2. 11. 2023. Navedena od-
ločitev je bila sprejeta zaradi nečistoče, ki so jo za seboj puščali nekateri obi-
skovalci in zaradi odnašanja toaletnega papirja in papirnatih brisač za roke.
Prosimo za razumevanje.

Občinska uprava
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OBČINSKE INVESTICIJE V LETOŠNJEM LETU

Foto: B. Z.
Obstoječa javna pot v zaselku »Prednice«

IZGRADNJA PLOČNIKA V STOJNCIH, ODSEK 
KRIŽ–GMAJNA 

V zaključni fazi je postopek javnega naročila za 
izbiro izvajalca del izgradnje pločnika v Stojncih ob 
JP 829081, v odseku od vaške gmajne, h. š. Stojnci 
86 do križišča z glavno cesto R1-228 (pri Križu) in 
»Kvarove« kapele. V primeru uspešno dokončanega 
javnega naročila lahko pričakujemo pričetek gradnje 
že v mesecu maju. Dela bodo potekala predvidoma 
60 koledarskih dni. Lastnike stavbnih zemljišč v ome-
njenem odseku ceste prosimo za razumevanje v času 
gradnje.

STOP GRADNJI KOLESARSKE STEZE ZABOV-
CI (ZASELEK PREDNICA)

V prejšnji številki Lista iz Markovcev smo vas ob-
veščali o nameravani gradnji kolesarske steze v nase-
lju Zabovci, zaselek »Prednica«. Gre za gradnjo meša-
ne površine za pešce in kolesarje ob občinski cesti JP 
828814, v zaselku Prednica, v dolžini 620 m. V sklopu 
izgradnje te steze je predvidena tudi rekonstrukcija 
obstoječe ceste – širitev vozne površine, ureditev 
odvodnjavanja meteornih vod, prometna ureditev 
in obnova oz. dograditev javne razsvetljave. Gre za 
prvi odsek gradnje kolesarske steze znotraj naselja 
Zabovci, ki naj bi bila ob lokalni občinski cesti. 

Za predvideno širitev ceste in gradnjo ločene 
površine za pešce in kolesarje je potreben poseg na 
sosednja zemljišča. V ta namen smo v letošnjem letu 
že drugič sklicati lastnike zemljišč ob predvideni trasi 
kolesarske steze, z namenom predstavitve projekta 
in predstavitve postopka odkupa zemljišč. Celoten 
projekt je bil predstavljen tudi na letošnjemu Zboru 
občanov Zabovci. Na predstavitvi projekta so posa-
mezni lastniki zemljišč projekt pozdravili in podprli, 
nekateri posamezniki so bili do predloga bolj zadrža-

ni ali pa so projekt v celoti zavračali z obrazložitvijo, 
da z umestitvijo kolesarske steze preveč posegamo v 
privatna zemljišča. 

Te dni smo prejeli dopis skupine vaščanov nase-
lja Zabovci, ki so tudi lastniki zemljišč predvidenega 
gradbenega posega in se z njim ne strinjajo (teh je 
slaba polovica vseh lastnikov zemljišč). V dopisu od-
ločno nasprotujejo izgradnji kolesarske steze. V obra-
zložitvi navajajo tri argumente proti gradnji kolesar-
ske steze in sicer: 
–  okrnjen estetski videz in funkcionalnost zemljišč, 
–  pločnik oz. steza za pešce in kolesarje ne nudi za-

dostne varnosti kolesarjem in pešcem,
–  nedodelanost in netransparentnost projekta v 

smislu, da v vasi Zabovci že obstajata dve kolesarski 
poti, zato je tretja nesmiselna, predvsem zato, ker 
ne povezuje preostalega dela naselja v Zabovcih.

Skupina lastnikov zemljišč v zaključku dopisa še 

navaja, da so proti gradnji pločnika, so pa za širitev 
obstoječe ceste širine 4,5 m. 

Občina ima kot investitor kar nekaj argumentov 
za gradnjo pločnika oz. površine za pešce in kolesarje. 
Menimo, da ti argumenti pretehtajo argumente pod-
pisnikov, ki nasprotujejo temu projektu. Vse prednosti 
in tudi slabosti gradnje smo predstavili na že omenje-
ni predstavitvi projekta. Osnovni namen projekta pa 
je le eden. Nuditi varnost šibkim udeležencem v pro-
metu. To pa so pešci in kolesarji, kar pa je v nasprotju 
z zahtevo podpisnikov dopisa.

V kolikor bodo podpisniki dopisa še naprej na-
sprotovali predvidenemu gradbenemu posegu, bo 
občina kot investitor že rezervirana sredstva prenesla 
na druge projekte.

B. Z., občinska uprava

Foto: AB, občinska uprava

Pomladna rez v občinski gorici
V četrtek, 16. marca, so se ob 10. uri zbrali re-

zači v občinskem vinogradu v Hrastovcu. Občina 
Markovci je namreč že nekaj let lastnica vinog-
rada v Hrastovcu, na katerem uspešno prideluje 
vino za lastne potrebe ob občinskih prireditvah 
in ob ugodni letini tudi za druge društvene pri-
reditve. A dobrega vina ne bi bilo brez dobrih 
poznavalcev obdelovanja vinske trte, ki so veš-
či v rezanju, vezanju, obrezovanju, pravilnemu 
škropljenju in na koncu seveda tudi brez vešče-
ga kletarjenja. Podlaga vsemu naštetemu je bila 
prav spomladanska rez. 

Veliko ljudi, vinorodnih poznavalcev, je sko-
zi vse leto vključeno v delo v občinski gorici, 
med njimi so rezači, pa tisti, ki morajo iz gorice 
odnesti vso rožje, pa režijski delavci, ki vse leto 

pridno škropijo in kosijo ter kletarijo, seveda ob 
nasvetih veščega kletarja. Omeniti je potrebno 
še kmečke gospodinje iz Društva podeželskih 
žena, ki ob vsem naštetem dogajanju poskrbijo 
za dobro malico. 

Namenoma ne pišem imen in priimkov, saj 
pri vsem sodeluje veliko različnih občanov in za-
gotovo bi komu storila krivico, če ne bi bil ome-
njen. To pa le potrjuje dejstvo, da imamo v obči-
ni Markovci že po tradiciji veliko vinogradnikov, 
ki imajo vinograde na haloških gričih in ki znajo 
pridelati dobro kapljico. Zaželimo jim samo še 
dobro letino. 

MBK

Ljubo Jurič s.p.
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AKTIVNOSTI V DRUŠTVU BARON

Foto: Jože Kosajnč

V leto 2023 člani društva aktivno in s polno izzivi 

Na gradu v Muretincih smo vse od 
novembra 2022 pa do 20. 1. 2023 gosti-
li razstavo naivnega slikarstva. Na ogled 
so bila dela 23 slikarjev iz Hrvaške, Ma-
džarske in Slovenije, udeležencev sli-
karske kolonije Alpe adrija, ki je pote-
kala v Hlebinah na Hrvaškem. Razstavo 
smo svečano odprli 21. 11. 2022 ob 18. 
uri, ko so na grad prišli gostje s Hrva-
ške in sicer predstavnik slikarjev, slikar 
Zlatko Kolarek, predsednik društva 
Stari zanati Tihomir Želimorski, direk-
tor TZ Središnja Podravina Nikola Cik, 
županja Občine Hlebine Božica Transki. 
Slavnostni govornik je bil župan Obči-
ne Markovci, gospod Milan Gabrovec. 
Dogodek so popestrile ljudske pevke 
Žlahtnice iz naše okolice. Po ogledu 
razstave smo ob prigrizku pokramljali, 
izmenjali izkušnje, mnenja in se dogo-
vorili o nadaljnjem sodelovanju. Gostje 
so bili navdušeni nad možnostmi, ki jih 
ponuja dvorec. Dogovorili smo se, da 
naše društvo zopet obišče Hlebine v 
času slikarske kolonije in v času »Dne-
vov rakije«. Društvo Baron s Starimi za-
nati sodeluje že deset let, njihovi člani 
pa nam nudijo pomoč in izvedbo neka-
terih delavnic ob srednjeveških dogod-
kih. Tudi mi z njimi izmenjujemo izku-
šnje, logistiko in izvedbo srednjeveških 
delavnic. Skupaj smo gostovali na Krku 
v Trogirju, v Senju, na njihovi priredi-
tvi smo izvajali prikaz kuhanja žganja. 
Meddruštveno sodelovanje se je s to 
razstavo še okrepilo. Verjamem v sode-
lovanja in povezovanja med različnimi 
društvi, saj lahko samo tako zagotovi-

mo raznolikost kulturnega udejstvova-
nja v svojem kraju. 

Naše društvo je glede tega dokaj 
aktivno, saj se lahko pohvalimo, da so-
delujemo s kar precej društvi, kot so 
Vitezi grofa Lambergerja, KUD Klativi-
tez, Sevniški grofje, Grof Falski, Grof iz 
Preddvora, TZ Koprivnica, TO Nazarje, 
Negovska Gospoščina in še bi lahko 
našteval …. Smo člani avstrijsko štajer-
ske viteške zveze, smo tudi v zvezi ko-
rantovih društev in kot taki vpisani na 
seznam nosilcev korantovih obredij kot 
nesnovne kulturne dediščine.

V letošnjem letu imamo v načrtu 
zasaditi manjši zeliščni vrt ob gradu 
v Muretincih. V dogovoru smo z dru-
štvom zeliščarjev Velenje. Upamo, da 
bomo projekt zasaditve realizirali v 
pomladnih mesecih in s tem še razširili 
meddruštvena sodelovanja

PUSTNI ČAS POLN AKTIVNOSTI 
«BARONOVCEV«

Člani društva Baron pustni čas do-
življamo podobno kot vsi Markovčani. 
Ob polnoči iz 2. na 3. februar, takoj po 
svečnici, smo izobesili prinčevo zas-
tavo 12. princa Barona Markovskega. 
Nato smo zazvonili v prvensko noč. 
Pustne aktivnosti smo nadaljevali in z 
etnografskim likom » piceki« sodelovali 
na etno povorki, predstavili smo se na 
četrtkovi predstavitvi etnografskih li-
kov na Ptuju, na pustni ponedeljek smo 
obiskali dom upokojencev v Muretin-
cih. Šest članov je s sekcijo korantov so-
delovalo na Fašenku po Dornavsko. Na 

markovskem fašenku smo sodelovali s 
karnevalsko skupino Kraljestvo živali. 
Korzo povorke na Ptuju se je udeležilo 
10 članov društva v srednjeveških odo-
rah. Največji zalogaj društva v pustnem 
času pa je prav gotovo pokop pusta, ki 
ga že 12 let izvajamo na Ptuju. Priprave 
za ta dogodek potekajo že mesec dni 
prej. Vsako leto pripravimo nov scenarij 

in drugačno kostumsko podobo. Letos 
smo pusta obsodili na leto dni stroge-
ga zapora v grajski ječi. Vsem maskira-
nim Ptujčanom pa smo zaukazali, da 
snamejo maske in jih sežgejo v pustni 
žari. 

Janez Golc

Anton Žumbar:
 

POLJUB ZA SLOVO
 glasbeno-gledališka predstava

POLJUB ZA SLOVO

četrtek, 25. 5. 2023

Premiera:

Ponovitve:
petek, 26. 5. 2023
sobota, 27. 5. 2023
nedelja, 28. 5. 2023

GLEDALIŠKA SEKCIJA
Kulturno-umetniškega društva Markovski zvon

Ko sem bila stara
sedemnajst let, je oče
imel opravke nekje na
podeželju v majhni, a
prijetni vasici Sončna
vas. Ker so bile
počitnice, sta me
starša vzela s seboj...

zmeraj ob 19. uri
na župnijskem dvorišču v Markovcih

VLJUDNO VABLJENI! 

V primeru dežja predstava odpade. 
 Hvala za razumevanje. 

KUD Markovski zvon, Markovci 39, 2281 Markovci, tel.: 051 301 581
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Tradicionalni koncert MoPZ Markovci z gosti

»Gregorjevo, ko se ptički ženijo, …«

Razstava fotografij Ex tempore „Fašenk v Markovcih“ 2023

Mesec marec je mesec, ko začne pomlad sijati v 
vsej svoji lepoti. Odpirajo se prve cvetlice, na vejah 
dreves se sliši ptičje petje. Pevci Moškega pevskega 
zbora Markovci smo si letos mesec marec izbrali za 
mesec našega tradicionalnega koncerta z gosti. V ne-
deljo, 12. marca, smo s pesmijo obeležili starodavni 
slovenski praznik, gregorjevo. Skupaj z našimi glasbe-
nimi gosti, Erosi, smo opevali ljubezen. Pesmi kot so 
Ljubim, Vasovalec, Jadraj z menoj ter mnoge druge so 
prepričale številne obiskovalce, ki so se po  dolgem 

času obdobja omejitev in odpovedi družbenih do-
godkov zbrali v velikem številu. Spoštovani naši zves-
ti obiskovalci, ponovno ste pokazali, da nas cenite in 
kljub temu, da smo zadnji koncert v Markovcih izvedli 
»davnega« leta 2019, smo se spomnili na dobre stare 
čase. Tudi letos vas je prišlo okrog štiristo! Podatek o 
številu obiskovalcev je dovolj zgovoren, kako zelo ste 
pogrešali zborovske koncerte in ostale kulturne do-
godke, ki so stalnica v naši občini. Kar nekaj zaslug za 
vaše in prav tako naše zadovoljstvo imajo tudi naši 

letošnji gostje koncerta, Erosi. Tudi njihov pevski re-
pertoar je bil prežet z ljubeznijo. Verjamemo, da nam 
je skupaj uspelo pripraviti čudovit pevski večer. Šte-
vilni stiski rok in iskreni pogledi po koncertu so nas v 
to tudi prepričali.

Marko Kunčnik,
predsednik KD Alojz Štrafela Markovci

Foto: Arhiv društva

Foto: TPK
Avtorica zmagovalne fotografije Maja Modrinjak pred svojo 
fotografijo V mraku.

Foto: Anita Kirbiš
Podelitev nagrad Markovci 2023 – M. Kacafura, M. Gabrovec, M. Modrinjak, A. Žiberna (od leve proti desni)

12. 4. 2023 je v avli Občine Markovci potekala 
otvoritev razstave fotografij Ex tempore „Fašenk v 
Markovcih“ 2023. Razstavo je pripravila Občina Mar-
kovci v sodelovanju s Foto klubom Maribor. Otvoritev 
razstave je hkrati bil prvi izmed številnih dogodkov 
ob praznovanju občinskega praznika, ki ga občani 
praznujemo 25. aprila. Zbrane na dogodku je nago-
voril župan občine, g. Milan Gabrovec, ki je ob tem 
poudaril pomembnost same tematike razstave in na-
šega fašenka. Na tako majhnem območju kot je naša 
občina namreč najdemo mnogo različnih šeg in na-
vad, ki so jih ljubiteljski fotografi uspešno ujeli v svoj 

objektiv. V nadaljevanju sta zbrane pozdravila in na-
govorila tudi g. Branimir Ritonja kot predstavnik klu-
ba in gospa dr. Marija Ciglenečki. Slednja sta skupaj z 
županom sestavljala komisijo za izbor najboljših foto-
grafij.  V ponos je lahko tudi nam občanom, da so se 
fotografi na natečaj odzvali v zelo velikem številu, saj 
je povorko obiskalo več kot 100 fotografov od blizu 
in daleč. Komisija pa je prejela v ocenjevanje več kot 
240 fotografij, kar le dodatno potrjuje pomembnost 
in izjemnost samega fašenka in tradicionalne pust-
ne povorke. Kriteriji, ki so komisijo vodili pri izboru 
in ocenjevanju fotografij, so bili sama kompozicija 

na fotografiji,  likovna izvirnost ter vsebinska domi-
selnost. Prav tako pa ne gre zanemariti dejstva, da je 
fotografom uporaba mobitelov bila prepovedana. Za 
samo razstavo je komisija izbrala 18 fotografij, od ka-
terih so bile tri fotografije nagrajene.

Tretjo nagrado je prejela fotografija avtorja Aleša 
Žiberne z naslovom Kopjaša. Drugo nagrado za foto-
grafijo Človek drevo je prejel srbski fotograf Branimir 
Karanović in prvo nagrado je prejela Maja Modrinjak 
za fotografijo V mraku.

Tamara Pilinger Korošec
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Samostojna slikarska razstava Mirka Preloga v 
prostorih OŠ Markovci

Majhne brezplačne knjižnice

Foto: Gregor Zmazek

Foto: MBK
Na območju naše občine imamo 4 knjižnice, v Bukovcih, 
Markovcih, Novem Jorku in Stojncih 

V torek, 18. 4. 2023, je v avli pred-
metne stopnje Osnovne šole Mar-
kovci potekala otvoritev razstave 
umetnika, domačina, Mirka Preloga iz 
Sobetincev. 

Razstavo je otvoril komorni zbor OŠ 
Markovci pod vodstvom učiteljice Sla-
vice Lajh. Ob otvoritvi je najprej nekaj 
besed spregovoril  ravnatelj šole, Ivan 
Štrafela, nato je navzočim namenil ne-
kaj besed o avtorju ter njegovem delu 
tudi bivši ravnatelj naše šole, gospod 
Jože Foltin, z lepimi mislimi o umetno-
sti nasploh pa se mu je pridružila še 
gospa Cecilija Bernjak, članica likovne 
sekciji dr. Štefke Cobelj DPD Svoboda 
Ptuj. 

V nagovoru gostujočega umetni-
ka Preloga je bilo zaznati strast, ki jo 
ima do ustvarjanja, slikanja. Povedal 
je, da ga neizmerno veseli dejstvo, da 
lahko razstavlja na šoli, katero je tudi 

sam obiskoval, in da je že pri postavitvi 
razstave užival ob spontanih komen-
tarjih mimoidočih učencev naše šole. 
Razstavljenih je kar 61 slik z različnimi 

motivi. Umetnik o sebi pravi, da v sli-
kanju najde posebno zadovoljstvo, da 
zaživi v drugem svetu, slike pa posta-
nejo njegove prijateljice. Pravi tudi, da 

je  v svojih letih prišel do spoznanja, da 
premalo delamo tisto, kar nas radosti 
in preveč tistega, kar nam nekdo nala-
ga in po nepotrebnem pristajamo na 
bremena. V svojem nagovoru je zapisal 
tudi, da se zahvaljuje ženi, ki mora pre-
našati vonj po barvah in mentorjema 
Jožetu Foltinu ter  Frančeku Simoniču. 
Prav posebno zahvalo je slikar name-
nil tudi »žuborečim« in iskrivim očem 
učencev naše šole za njihove spontane 
in iskrene komentarje ob videnem ter 
jih pogostil s pecivom.

 Gospod Prelog se je tudi odločil, 
da eno izmed razstavljenih slik podari 
šoli, izbiro pa je prepustil učencem, saj 
imajo do konca tedna čas glasovati, ka-
tera slika bo krasila prostore naše šole. 
Razstava je bila do 10. maja odprta tudi 
za ostale ljubitelje slikarske umetnosti.

DK

Majhne brezplačne knjižnice, ki se nahajajo na 
območju naše občine, sem v Listu iz Markovcev 
predstavila že ob postavitvi le-teh. Ker je od tega 
minilo že nekaj let, jih želim ponovno predstaviti, 
dosedanjim uporabnikom pa le osvežiti spomin. 

Že nekaj let je Občina Markovci del svetovnega gi-
banja − organizacije Little Free Library. Po vsem svetu 
se skozi majhne brezplačne knjižnice vsako leto iz-
menja milijone knjig, z namenom povečati dostop do 
knjig za bralce vseh starosti in statusov. Registrirane 
majhne knjižnice so prikazane na svetovnem zemlje-
vidu knjižnic, ki z GPS koordinatami navaja lokacijo in 
druge informacije. Na območju naše občine imamo 
4 knjižnice − hiške. Vse so opremljene z znanimi liki 

slovenskih ilustratorjev, ki vabijo mimoidoče: pridi, 
ustavi se in poglej ... Nahajajo se v Markovcih pred 
občinsko zgradbo, v centru vasi Bukovci, v centru vasi 
Stojnci (pri mlekarni) in v zaselku Novi Jork ob avto-
busni postaji. Knjižnice so dostopne 24 ur vsak dan v 
letu in so namenjene tako otrokom kot odraslim bral-
cem. Vedno lahko prinesete nove knjige, si sposodi-
te tiste, ki vas čakajo v knjižnici in to brez evidence, 
brez registracije, brez delovnega časa.  Obiščite našo  
̶  vašo malo knjižnico −   hišico za knjige ter si spo-
sodite, čitajte ali le prinesite in odložite v hiško svojo 
rabljeno knjigo, ki je doma morda ne potrebujete več. 
Z vašo pomočjo bo izbira knjig večja in pestrejša. 

Vabljeni torej v male knjižnice. 

MBK
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Nova gasilska zveza

V Zabovcih od ljudi za ljudi ob materinskem dnevu

Foto: arhiv GZ
Zbrani gasilci na ustanovni skupščini nove gasilske zveze

Foto: arhiv
Danica Cvetko in Tonček Žumbar sta poskrbela, da smeha na prireditvi ni zmanjkalo

V Sloveniji trenutno deluje okrog 120 gasilskih 
zvez, ki pod svojo streho povezujejo zelo različno 
število gasilskih društev. Na gasilskem zemljevidu 
najdemo zveze, v katerih delujeta po eno ali dve 
gasilski društvi in take, ki povezujejo po več kot 
30 gasilskih društev. Ali je dobro biti član večje ali 
manjše gasilske zveze? Se je morebiti smiselno po-
vezati v novo gasilsko zvezo? To so bila vprašanja, 
o katerih se je lani in letos veliko govorilo v naših 
gasilskih domovih.

V začetku leta 2022 so namreč stekle priprave 
za ustanovitev nove gasilske zveze Markovci. Ide-
ja o gasilski zvezi Markovci ni nova. Že pred leti so 
bile izdelane analize o vprašanju potreb gasilstva in 
zagotavljanju požarne varnosti na območju Občine 
Markovci, s katerimi se je poskušalo argumentirati 
smotrnost oblikovanja samostojne gasilske zveze v 
naši občini. Ta ideja takrat ni dobila zadostne podpo-
re. Po 25 letih članstva v Območni gasilski zvezi Ptuj 
so argumenti za oblikovanje nove samostojne gasil-
ske zveze toliko dozoreli, da je predlagateljem med 
gasilci v naši občini uspelo zbrati dovolj podpore. Ide-
ji so se s podobnimi argumenti pridružili tudi gasilci 
iz Zavrča in Cirkulan.

Po vseh aktivnostih, ki so potekale v času od me-
seca aprila 2022, ko je Komisija za statusna vprašanja 
pri Gasilski zvezi Slovenije podala pozitivno mnenje 
na Pismo o nameri ustanovitve nove gasilske zve-
ze in po zaključku kandidacijskega postopka za or-
gane nove zveze, je bila v petek, 31. marca 2023, v 
gasilskem domu Bukovci sklicana, med gasilci dolgo 
pričakovana, Ustanovna skupščina Gasilske zveze 
Markovci, Zavrč in Cirkulane, katero je vodil Zvonko 
Črešnik.

Na skupščini so delegati Prostovoljnih gasilskih 
društev: Borovci, Bukovci, Markovci, Nova vas, Prven-
ci-Strelci, Sobetinci, Stojnci, Zabovci, Cirkulane in 
Zavrč soglasno potrdili člane upravnega in nadzor-
nega odbora ter poveljstva. Mesto predsednika nove 
zveze so zaupali Janku Fišingerju, članu Prostovoljne-
ga gasilskega društva  Bukovci. Poveljnik novousta-
novljene gasilske zveze pa je postal Franc Prelog iz 
Prostovoljnega gasilskega društva  Markovci. 

Po potrditvi s strani delegatov sta predsednik in 

poveljnik v glavnih potezah orisala program dela in 
usmeritve nove zveze, kateri je dobrodošlico v veli-
ko družino Gasilske zveze Slovenije izrekel slavnostni 
govornik Janko Cerkvenik, predsednik Gasilske zveze 
Slovenije.

Podporo novi zvezi so izrekli tudi: član poveljstva 
GZS in predsednik GZ Ormož, Dejan Jurkovič; povelj-
nik CZ Podravja, Dragomir Murko; predstavnik GZ Ko-
čevje in predstavnik GZ sosednjih hrvaških občin.

Z velikim pričakovanjem so gasilci prisluhnili tudi 
nagovoru županje Občine Cirkulane, Antonije Žum-
bar, županu Občine Zavrč, Slavku Pravdiču ter nago-
voru gostitelja skupščine, županu Občine Markovci, 
Milanu Gabrovcu. 

Prav vsi župani so izrazili podporo novi gasilski 

zvezi. Prepričani so v uspeh, v kolikor bo delo teme-
ljilo na spoštovanju, enakopravnosti, strokovnosti in 
drugih vrednotah, ki so poznane v gasilskih vrstah.

Ob zaključku ustanovne skupščine je domači žu-
pan izrazil zavedanje, da se med posameznimi gasilci 
občasno verjetno še vedno pojavlja dvom v pravilnost 
odločitve, strah pred neznanim. Ta strah in pomisleke 
je primerjal s tistimi pomisleki, ki so bili prisotni pred 
25 leti med našimi občani, ko smo ustanavljali svojo 
občino. Izrazil je prepričanje, da je strah odveč, saj se 
je pokazalo, da je bila odločitev za samostojno občino 
pred 25 leti dobra in verjame, da bo čas pokazal, da 
je bila pravilna tudi odločitev za novo gasilsko zvezo.

Darko Štrafela

23. marca so se v gasilskem domu v Zabovcih srečali člani Me-
dobčinskega društva invalidov. Čeprav smo vajeni, da ob obeleži-
tvah materinskih dni nastopajo bolj kot ne otroci, so se v društvu 
invalidov odločili, da se lahko tako lep praznik obeležijo tudi oni, 
predvsem zaradi druženja, kvalitetno izmenjanih besed in nasme-
janih obrazov. 

Da so se v večeru dodobra nasmejali, sta z odigranim igralskim 
vložkom, v katerem so se bojda našli prav vsi, poskrbela Danica 
Cvetko in Tonček Žumbar. Nenasmejanega obraza v dvorani zago-
tovo ni bilo moč opaziti. Za kratek pogled v zgodovinsko dogajanje 
je poskrbel Dragan Mikša, predsednik Vaškega odbora, in tudi do-
mačini so potrdili, da vsega o domači vasi še ne vedo. Vse zbrane na 
dogodku je pozdravila tudi predsednica društva invalidov, Zdenka 
Ornik. 

Lepo je videti, da si kot soljudje stopimo nasproti, si prisluhne-
mo in si pomagamo. Pa naj  bo to s pomočjo pri pripravi prostora, 
pripravi kulturnega programa, pripravi pogostitve, ali pa sodeluje-
mo le s svojo prisotnostjo in nekomu dan polepšamo z nasmehom, 
lepim pogledom ali z lepo besedo. Želimo si, da bi bilo takšnih pri-
jetnih druženj, kakršno je bilo to, še več, saj resnično gre za druženja, 
za katera lahko rečemo: od ljudi za ljudi.  

Stanka Krajnčič in Rebeka Mikša
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Čistilna akcija v občini Markovci

Čistilna akcija je v občini Mar-
kovci potekala v soboto, 15. aprila 
2023. Kljub slabemu vremenu je 
bil odziv presenetljivo dober, saj se 
je akcije udeležilo 220 udeležen-
cev, od tega 38 otrok. Udeleženci 
so zbrali  83 vreč (120 l) odpadkov, 
kar je cca 10 m3 oz. 1 tona odpad-
kov.

Organizator, Občina Markovci, 
je poskrbel za čistilni material (vre-
če in rokavice) ter za malico za vse 
udeležence. Občani so s svojo ude-
ležbo pokazali, da jim ni vseeno, v 
kakšnem okolju živimo in, da jim je 
mar za čisto in zdravo okolje.

Občinska uprava

Foto: Občinska uprava
Nekateri izmed udeležencev čistilne akcije

Foto: Foto: DK

Foto: Luka Krajnc

Foto: Ines StrelecFoto: Ines Strelec

Cvetna nedelja in praznovanje velike noči
Uvod v praznovanje velike noči se 

začne s cvetno nedeljo. Letos smo cve-
tno nedeljo praznovali 2. 4. 2023. Na ta 
dan je po vsej Sloveniji poznan blagos-
lov zelenja, povezanega v butare, ki ga 
verniki prinesejo v cerkev. K farni cerkvi  
sv. Marka v Markovcih so tudi letos pri-
nesli velike presmece iz različnih vasi 
naše občine (Borovci, Bukovci, Markov-
ci, Nova vas, Sobetinci). Praznovanje 
se nato nadaljuje na veliki četrtek, ko 

se kristjani spominjajo Jezusove zad-
nje večerje. Na ta dan škofje v stolni-
cah  posvetijo sveta olja, ki se kasneje 
uporabljajo pri različnih zakramentih. 
V naši župniji ta dan poteka slovesna 
maša z obrednim umivanjem nog. Na 
veliki petek, edini dan, ko v Cerkvi ni 
maše, se verniki postijo in se udeleži-
jo križevega pota ali obredov velikega 
petka. Na veliko soboto tekom dneva 
nato sledi blagoslov velikonočnih jedi, 

zvečer pa velikonočna vigilija. V neka-
terih krajih ta dan že zvečer pripravijo 
vstajenjsko procesijo, v Markovcih pa 
le-ta sledi v nedeljo zjutraj. Velikonoč-
na praznovanja so močno prežeta z 
različno simboliko in rituali, ki ponazar-
jajo novo rojstvo in nove začetke, zato 
so tudi umeščena v spomladanski čas, 
ko se narava po zimskem počitku spet 
začne prebujati.

  Ines Strelec
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SREBRNO PRIZNANJE NA DRŽAVNEM 
TEKMOVANJU V ZNANJU ANGLEŠČINE 
ZA DEVETOŠOLCE

30. marca 2023 je na OŠ Kidričevo po-
tekalo državno tekmovanje v znanju 
angleščine. Z naše šole se ga je udeležil 
devetošolec Jaka Godec, ki je pokazal 
izjemno znanje in dosegel srebrno pri-
znanje.
Iskrene čestitke!

SP

SREČANJE MLADIH RAZISKOVALCEV 
SPODNJEGA PODRAVJA IN PRLEKIJE
 
V petek, 31. 3. 2023, je na naši šoli pote-
kalo  31. Regijsko srečanje mladih razi-
skovalcev Spodnjega Podravja in Prleki-
je. Udeležile so se ga tudi naše učenke, 
Liza Jakomini Kristovič z raziskoval-
no nalogo Biti »na izi«, Sofija Hojnik z 
raziskovalno nalogo z naslovom Vpliv 
bobra na ekosistem ob Ptujskem polju 
ter Vita Žgeč in Julija Skuhala z nalogo 
Ali vemo kaj vse se skriva na toaletnih 
prostorih in umivalnikih v razredih naše 
šole? Vse učenke so za svoje raziskoval-
no delo prejele srebrno priznanje.
Vsem iskreno čestitamo!

DK in ES

ŠOLARSKA

Od sedmih do treh,
od sedmih do treh,
sedimo v šolskih klopeh …
Učitli nam težijo,
ven nas ne spustijo.
Sporočila mamam pišejo
in v šolo jih kličejo … 

Od sedmih do treh,
od sedmih do treh,
sedimo v šolskih klopeh …
Sprašujejo nas,
zapisujejo nas,
ko zjutraj zaspimo
in pouk zamudimo …
 

Jaka Lorbek in Anže Bezjak, 9.r

Tvoje melodije žive in navdihujoče, 
kot smeh ljudi, ki nas obdaja, 
čeprav nekdo za vogalom joče, 
žalost melodij ga razvaja. 
Krasna si hči glasbil. 

Ljudem daješ zavetje, 
tudi če nisi njihovo imetje. 
Skrijejo se vate, 
v tvoje nežne mehke trate.
Krasna si hči glasbil. 

Kadar živa si posebno,
telo premakne se za vedno,
premakne zapleše nenadzorovano,
tako spontano. 
Krasna si hči glasbil. 

Glavo, misli preženeš v druge kraje,
prave melodične raje.
Vsakdo pozabi na vse, 
ako zares prepusti se. 
Krasna si hči glasbil. 

Včasih tvoje melodije na obraz narišejo 
solze, 
in iz duše izbrišejo groze. 
Lažje je. ko si zraven, 
svet ni več zakompliciran. vendar raven. 
Krasna si hči glasbil. 

Ko nas prepojiš z drugačnim mišljenjem, 
tebi podobnim zvonjenjem, 
cenimo to kar imamo
in ti nasmeh damo. 
Krasna si hči glasbil. 

Neža Meglič, 9. b

DRAVI

Drava, moja si narava,
kakor trava na zelenem polju
in kakor morje daleč v obzorju.

Veselo tečeš mimo vsake hiše,
da ti kar nasmeh nariše.

A ko temni oblaki prikažejo se na nebo
izgine tvoje veselje,
kakor vse pozabljene želje.

Ko pa pride lepo vreme,
oblaki niso več breme.

Ti zagledaš Sonce in 
jaz spet verjamem v srečne konce. 

Iva Solina Petrovič, 9.a

NAŠ RAZRED, 6.B

Naš lep razred je to,
kjer dobri smo učenci,
vsi trdo delamo,
zato so med nami tudi nagrajenci.
 
Morda kdaj slabi so trenutki,
če komu ni všeč kaj ali kdo,
takoj pobotamo se v minutki,
ker vemo, da tako bolje bo.
 
Takrat, ko pride ocene čas,
vsi se bojimo,
ampak strah takoj zapusti nas,
ker odlične ocene dobimo.
 
Slovenščina, šport, geografijo
in še vse druge predmete,
nekateri razredi se jih bojijo,
imajo jih kot za komete.

A mi se teka sploh ne bojimo,
to priznamo vam,
v šoli uspeh dober lovimo,
čisto vsak nov dan.
 
Mi se tudi zabavamo radi,
zato vsak pohiti,
če se komu ljubi, naj angleščino vadi,
nam se na rekreativni odmor mudi.

Skoraj bom končal ta opis,
6. b bil je to,
upam, da smo na vas naredili vtis,
pomahali vam bomo zdaj v slovo.
 
Zaradi zvonca se že vsi po hodniku lovijo,
ura je že dva,
radi bi bili doma,
za konec pa vam rečem samo adijo.
 

Jure Vrtačnik, 6.b

LEPOTE SLOVENIJE

Lepote Slovenije so naslednje. Za obisk 
bi vam predlagal,  da pozimi obišče-
te Julijske Alpe, kjer lahko pogledate 
smučarske skoke na smučarski skakal-
nici Planica. Poleti se lahko odpravite 
na goro Triglav, gora je visoka  2864 
m. Poleti se lahko odpeljete v naš dra-
gi Portorož, imamo tudi lepe plaže. Če 
se odpravljate v Italijo,  se lahko usta-
vite v Postojni. Postojna je zelo znana 
po Postojnski jami, kjer se lahko pelje-
te z vlakom in pogledate stalagmite in 
stalaktite. V jami je tudi človeška ribica, 
ta ribica je samo v Sloveniji. Naši znani 

glasbeniki so Jan Plestenjak, Chale Sale, 
Luka Basi ... Naši znani športniki so Luka 
Dončič, Peter Prevc, Jan Oblak … Če ste 
že na Štajerskem, se lahko ustavite na 
Ptuju. Ptuj je najstarejše slovensko mes-
to. Ptuj ima zelo velik grad, pod gradom 
so še vedno rovi. V starem delu mesta 
je gledališče in vinska klet. Pozimi si je 
vredno pogledati lučke. Na Ptuju ima-
jo eno izmed večjih tovarn v Sloveniji, 
to je tovarna Perutnina Ptuj. Na Štajer-
skem se je treba ustaviti tudi v Maribo-
ru, je drugo največje mesto v Sloveniji. 
Mesto je zelo znano po športu. V Mari-
boru lahko greste v gledališče ali pa na 
nogometno tekmo. A če ste že v Mari-
boru, se lahko odpravite še na Pohorje. 
Na Pohorju je veliko smučišč: Rogla, 
Areh, Kope in Trije kralji. Ne skrbite, na 
Pohorju se ne dogaja samo pozimi, am-
pak tudi poleti. Lahko se greste peljat 
s kolesi, na pot med krošnjami, lahko 
tudi kampirate. Če pa smo prešli že vsa 
mesta, pa pojdimo še v Ljubljano. Lju-
bljana je glavno mesto Slovenije, znana 
po živalskem vrtu Zoo Ljubljana. Lahko 
se peljete po reki Ljubljanici, ogledate 
si lahko tudi kakšno tekmo nogometa, 
košarke ali hokeja. Imajo tudi kip zma-
ja, ki predstavlja grb Ljubljane. Pa smo 
prišli do konca,  a za konec še ena za-
nimivost: Slovenija je v obliki kokoši. In 
še naše jedi so potica, pohorski lonec, 
kranjska klobasa, blejska rezina ...
Upam, da vam bo všeč uživajte!

Filip Grabrovec, 6.b

GLASBI

Krasna si hči glasbil,
brdka v prirodni si lepoti,
ko strune in tipke zapustiš glasbil,
prideš v srce, telo, dušo nič me ne moti. 
Krasna si hči glasbil. 
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VEZALKINE SANJE (POLONCA KOVAČ)
Nadaljevanje zgodbe

Vse skupaj je stresel v steklen kozarec in tam je vezal-
ka z drugimi rezanci ponosno čakala, da jo skuhajo 
v juhi in da pride na porcelanasti krožnik z zlatim ro-
bom. Ko je padla v posodo, je bilo kot v jacuzziju, ki 
je imel 100 °C. Po parih minutah je prišla na krožnik. 
Ampak, nekaj kovinskega se ji je približevalo! Nekaj jo 
je zajelo in kar naenkrat se je začela dvigovati. Znašla 
se je pred votlino (usta). Komaj je zbežala. Šla je po 
tem prostoru (kuhinja). Prišla je do umivalnika. Spo-
drsnilo ji je. Znašla se je v kanalizaciji. Našla je veliko 
izgubljenih stvari. Čez par ur hoje je zagledala svetlo-
bo. Prispela je do ogromnega bazena (morje). Padla 
je in komaj priplavala nad gladino. Splezala je na kos 
lesa in odplula. Plula je že več let. Nekega dne je v 
daljavi zagledala kopno. Prispela je. Tam je zagledala 
veliko drugačnih ljudi. Imeli so bolj podolgovate oči. 
Jedli so s palčkami. Jedli so: riž, spomladanske zavit-
ke, dunajski zrezek …  Po nekaj letih se je ogromno 
naučila in,da so to Kitajci  in da je na Kitajskem. Spo-
znala je vezalko SHINISHIJA in sklenila sta, da bosta 
iskala prijatelje in da bodo odkrivali svet.

   Mateo Kodrič, 4.b

VEZALKINE SANJE
 Nadaljevanje zgodbe
 
Vezalka je z drugimi rezanci ponosno čakala, da jo 
skuhajo v juhi in da pride na porcelanast krožnik z zla-
tim robom. Nato so jo pojedli. Čez dve uri in pol je kli-
cal klic narave. Peter je šel na stranišče in opravil svoj 
posel. Vezalka je potovala po ceveh in čistilni napra-
vi. Potem je padla v jezero, v jezeru pa je bila orjaška 
riba, ki jo je pojedla. Čez čas se je vezalka prebudila iz 
ribjega iztrebka in šla znova na kopno. Potem je vide-
la avtocesto, na kateri je bilo veliko kamionov. Šla je 
preko ceste. Ko je prišla na drugo stran,  je že bila noč, 
zato je zaspala. Naslednje jutro je videla gosenico, ki 
je bila v bubi. Hotela jo je rešiti, zato je bubo uničila. 
Šla je naprej in videla tovarno rezancev. Šla je v tovar-
no in padla med rezance. Nato so rezance dostavili v 
trgovino. Tam je bil Peter in kupil vrečko, v kateri je 
bila vezalka. Prišel je domov in rezance z vezalko dal 
kuhat. Spet je bila na krožniku z zlatim robom.

Tian Bezjak, 4.b

Dan šole
21. 4. 2023 je naša šola praznovala svoj dan, dan 

šole. Učenci in učitelji smo se podali na že tradicio-
nalni športni dan v Zabovce, kjer smo preživeli ču-
dovito športno dopoldne. Praznovanje se je začelo s 
plesnim nastopom naših učenk pod vodstvom Simo-
ne Hameršak in Špele Kostanjevec.  Učenci so se nato 
po segrevanju lahko preizkusili v različnih aktivnos-
tih, kot so odbojka, košarka, igriva košarka, ameriški 
nogomet, kolesarjenje, tajski box, footgolf, badmin-

ton ter ples. Naši kuharji pa so za piko na i poskrbeli 
še s pravo piknik malico. Čudovito pomladno vreme, 
sproščeno, netekmovalno vzdušje ter dobra volja in 
brezskrbni nasmehi na obrazih naših učencev so naš 
dan naredili popoln. Slika pa itak pove več kot tisoč 
besed …

  
DK
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Rokomet – mlajše učenke postale 
medobčinske podprvakinje

Odbojka – mlajše učenke in mlajši 
učenci uspešno nastopili na 
medobčinskem tekmovanju OŠ

Mlajše  učenke področne košarkarske 
prvakinje

V športni dvorani OŠ Markovci je v četr-
tek, 6. aprila 2023, potekalo področno 
tekmovanje v rokometu za  učenke le-
tnika 2010 in mlajše. Z enim porazom 
so naše učenke pokazale všečno, bor-
beno in zanesljivo   igro v obrambi in 
napadu in  postale medobčinske  pod-
prvakinje. 
REZULTATI MEDOBČINSKEGA TEKMO-
VANJA OŠ V ROKOMETU ZA MLAJŠE 
UČENKE:

OŠ Markovci : OŠ Ljudski vrt  6:3
OŠ Ljudski vrt : OŠ Gorišnica  0:15 
OŠ Markovci : OŠ Gorišnica   6:12 

Vrstni red: 
1. OŠ GORIŠNICA
2. OŠ MARKOVCI
3. OŠ LJUDSKI VRT

Našo šolo so zastopale:
Julija Kukovec, Waris Cimerman, Da-
malis Vilčnik, Doris Cimerman, Maja 
Jakomini, Tia Forštnarič, Tea Jurič, 
Kaja Kokol Zebec, Neža Bezjak, Zarja 
Forštnerič in Adela Cigula.

Čestitamo !
Mentor: Zlatko Marčič

V športni dvorani OŠ DESTRNIK je v 
torek, 11. aprila 2023, potekalo finale 
medobčinskega tekmovanja v odbojki 
za učenke letnikov 2010 in mlajše, v pe-
tek 7. aprila pa na OŠ Cirkovce finale za 
mlajše učence. Obe ekipi sta uspešno 
nastopili, učenke so zasedle 4. mesto, 
učenci pa 5. mesto.
Tekmovale so:
Julija Kukovec , Damalis Vilčnik, Doris 
Cimerman, Maja Jakomini,  Kaja Kokol 
Zebec, Neža Bezjak, Nina Pfeifer, Kar-
men Jug, Hana Zemljarič, Živa Lešnik, 

Maruša Rakuša, Nuša Kozel, Ines Pfei-
fer in Marija Roškar.

Tekmovali so:
Matic Črešnik, Miha Kirbiš, Anej Kozel, 
Tai Planinc, Miha 
Gramc, Matija Sok, Matija Korošec, 
Jaka Florjanič, Žan Ambrož in Maj Ver-
šič.

Iskrene čestitke!
Mentor: Zlatko Marčič

Na OŠ Markovci je bilo v petek, 10. 3. 
2023, finalno področno tekmovanje v 
košarki za mlajše učenke. Učenke naše 
šole so pokazale največ košarkarskega 
znanja in z veliko razliko v koših zmaga-
le obe tekmi. Tako so ponovno postale 
področne prvakinje in si tako priborile 
še tekmovanje na državni ravni, na ka-
terega se uvrsti 15 najboljših šol v Slo-
veniji.
Vrstni  red:

1. OŠ  Markovci
2. OŠ  Majšperk

3. OŠ Pohorskega bataljona Oplotnica 
4. OŠ Kajetana Koviča Poljčane

Za našo šolo so tekmovale:  Nina Pfe-
ifer, Neža Bezjak, Kaja Kokol Zebec, 
Maja Jakomini, Julija Kukovec, Maru-
ša Rakuša, Hana Zemljarič, Karmen 
Jug, Ivana Majcen, Adela Cigula, Doris 
Cimerman, Nuša Kozel, Ines Pfeifer in 
Nuša Žnidarič.

Čestitamo!
Mentor:  Zlatko Marčič
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Praznovali smo dan vrtca s prireditvijo 
»Iz srca nam sije mavrica«

Po treh letih premora in dolgi sivi zimi smo v vrtcu 
Markovci že nekako pogrešali barve narave. Da bi 
tematsko zaokrožili prireditev ob dnevu vrtca, smo 
si 23. 3. 2023 za rdečo nit izbrali čudovit nebesni 
pojav »mavrico«, ki smo jo pričarali kar v domači te-
lovadnici, iz katere je odmeval napev »IZ SRCA NAM 
SIJE MAVRICA«. 

V vrtcu smo v času prireditve imeli devet skupin ot-
rok in vsaka izmed njih je predstavila svojo barvo z 
izvirno točko. V mavrici je sicer sedem osnovnih barv, 
vendar brez dneva in noči, torej brez črne in bele bar-
ve, le-te ne obstajajo.

Črna je barva teme in noči,
črni krtek koplje rov v zemljici.
Cele dneve brca zemljo vstran,
tu pa tam, prikuka pa na plan.

Temno modra barva je modrosti,
če modro sadje jem,
učakam se starosti.
Doma me čaka sadja polna skleda,
borovnice, grozdje, slive,
zanje vitamini prava je beseda.

Snežinke poplesavajo po zraku

Mrzla zima brije.
In kakor delo čarodeja, do koder seže ti oko,
bela snežna je odeja.
Po zraku zdaj snežinka poplesava bela,
preden pade ti na nosek,
jo že je druga dohitela.

Vijolična je barva domišljije,
skopnel je sneg, 
vijolica iz zemlje klije.
Naj ti sonce sije,
da zrasteš v prelepi cvet,
takrat lep metuljček pride te objet.

Krtki iščejo nekaj za pod zob

Nabiramo vitamine

Račke capljajo k ribniku

S skupnimi močmi do hiše

Dogajanje pod morsko gladino

Fotografije: Vrtec 
Otroci v mavrici

Gosenice grizljajo listke na drevesu

Ljubezen je v zraku

Metuljčki obiskujejo vijolice

Modra je barva harmonije,
modro je morje, 
ko v jasnem dnevu nebo v njem se umije.
Če potopimo v njegovo se modrino,
ribice plavajo pred veliko zdaj zverino.
Vsi bežijo pred ostrimi zobmi,
saj morski pes kosilo svojo zdaj lovi.

Zelena je barva rojstva, pomladi,
že življenje se prebuja na livadi.
Od zunaj se sliši rast listkov in trav,
zato v tem času ljubezen ni nenavaden pojav.
Gosenica draga, ja kam pa hitiš?
Če vse boš pojedla,
se še v metulja spremeniš.

Barva prijateljstva je rumena,
ob ribniku capljata racak in njegova žena.
Za njima capljajo račke tri,
je ura že pozna,
se jim plavat mudi.

Oranžna barva predstavlja veselje,
juhu, gradili bomo, 
tovornjak se že pelje.
Poglej, poglej se hiša gradi,
oranžna čelada na glavi stoji.
Tovornjak je oranžen in čaka na to,
kar oranžen mešalec zmešal nam bo.
Oranžno opeko rabimo še,
in dom je zazidan za te in me.

Ljubezni naše je barva rdeča,
nikoli ne spi je vedno goreča.
Iz dveh polovic srce je celota,
ena je tvoja, ena je moja,
v obeh je zlo in v obeh je dobrota.

Na koncu prireditve sta spregovorila tudi g. ravnatelj 
Ivan Štrafela in g. župan Milan Gabrovec. Nato so se 
otroci razporedili v mavrico in skupaj zapeli pesem “Iz 
srca nam sije mavrica” in himno vrtca Markovci.

Zdaj, ko vidite moje barve srca,
iz njega mi sije mavrica.

Nataša Pišek
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Noelle Vilčnik in Neža Forštnarič, igralki 1. SŽNL in reprezentantki 
slovenske ženske mladinske nogometne reprezentance
Ženski nogomet postaja vedno bolj 
prepoznaven v svetu. To potrjujejo 
lepo obiskani stadioni ter milijoni 
gledalcev širom sveta. Zgovoren je 
podatek, da si je lansko leto finale 
evropskega ženskega nogometnega 
prvenstva, v katerem so Angležinje 
premagale Nemke, preko ekranov 
ogledalo kar 17 milijonov Angležev. 

Tudi v Sloveniji, čeprav je še vedno 
v senci moškega nogometa, pridobiva 
ženski nogomet na prepoznavnosti in 
kvaliteti. Slovenska ženska nogometna 
reprezentanca je sposobna presenetiti 
marsikatero nogometno velesilo, 1. slo-
venska ženska nogometna liga pa po-
staja iz leta v leto bolj kakovostna. V njej 
svoje nogometno znanje in izkušnje na-
birata tudi naši domačinki Noelle Vilčnik 
in Neža Forštnarič.

Noelle je pričela v spomladanskem 
delu lige pisati novo zgodbo z ŽNK Ra-
domlje, Neža pa se poskuša kot golman-
ka dokazati v svojem novem klubu LUV 
Graz AVT.

Noelle, na spletni strani kluba ŽNK 
Pomurje je zapisana lepa zahvala vsem 
igralkam, ki ste v spomladanskem delu 
lige odšle v svoje nove klube. Za svoj 
stari klub ŽNK Pomurje si odigrala 31 
tekem v 1. SŽNL in se s svojimi soigralka-
mi lansko leto veselila naslova državne-
ga prvaka. Kako to, da si se po vseh teh 
uspehih odločila poiskati novi klub?

Za Pomurje sem res odigrala veliko 
tekem, s soigralkami smo se skupaj ve-
selile velikih zmag. Naslov prvaka si želi 
vsaka igralka in vesela sem, da sem ga 
osvojila s to ekipo, vendar pa je prišel čas 
za spremembo. Morala sem gledati bolj 
nase in sprejeti odločitev, ki bo najboljša 
zame in za enkrat vidim, da sem sprejela 
pravilno odločitev.

Neža, tudi ti si nedolgo nazaj menjala 
klub. Prej si branila gol za NKŽ Ptuj, se-
daj igraš za avstrijski drugoligaški klub 
LUV Graz AVT. Kaj je bil tvoj glavni motiv 
za menjavo kluba?

Že dolgo časa sem razmišljala o me-
njavi kluba. Dobila sem veliko ponudb v 
slovenskih klubih, vendar me to ni pre-

več zanimalo. Hotela sem več možnosti 
za napredek in zato sem izbrala Avstrijski 
klubu LUV Graz. 

Kako si se znašla v novem okolju? Navse-
zadnje se v klubu govori nemško. Kako si 
se uspela vključiti v ekipo?

Na začetku mi je bilo kar težko. Naj-
težja ovira mi je bil jezik, saj se nemščine 
nikoli nisem učila. S soigralkami se spo-
razumevam v angleškem jeziku, se pa 
trudim razumeti tudi nemščino. Celotna 
ekipa me je zelo lepo sprejela in s soigral-
kami smo se hitro povezale. 

Kolikokrat tedensko treniraš?
Čez teden opravim tri treninge v Av-

striji ter enega ali dva v Sloveniji. Med vi-
kendom pa imamo tekme, ki se vrstijo po 
celi Avstriji.

Kako uskladiš treninge in tekme za klub 
z vsemi drugimi obveznostmi? Nav-
sezadnje je že sama vožnja do Graza 
fizično in časovno naporna.

Treningi v Avstriji mi vzamejo približ-
no 5 ur na dan. V to je šteta vožnja, ki traja 
eno uro in pol tja ter nazaj in trening, ki 
traja prav tako eno uro in pol. Vožnja je 
bila na začetku zelo naporna, vendar sem 
se čez čas navadila. Ker pa imam še zra-
ven treningov druge obveznosti, kot je 
šola, si moram vse dobro načrtovati. 

Noelle, za tebe pravijo, da si letos do-
živela pravi nogometni preporod. Ko 
sem pogledal lestvico najboljših strelk 
1. SŽNL v sezoni 2022/23, mi je hitro 
postalo jasno, kaj ta preporod pomeni. 
Na lestvici si trenutno četrta najboljša 
strelka lige s 23 zadetki. Kaj ti pomenijo 
tovrstne številke, oz. osebna statistika?

Goli mi pomenijo veliko, saj se nogo-
met igra za gole in tudi svoje osebne sta-
tistike ne zapostavljam, vendar pa mi to 
ne pomeni največ. Trudim se, da dam čim 
več golov, vedno pa gledam na ekipo, na 
to, da bomo skupaj najboljše. 

Že kot osnovnošolka si pokazala velik 
talent na področju športa in ga potr-
dila z odličnimi nastopi in rezultati na 
medobčinskih in regijskih ter državnih 
osnovnošolskih tekmovanjih. Skupaj si 

prejela kar 49 pokalov, medalj in pri-
znanj na tekmovanjih v ekipnih športih. 
Nam lahko zaupaš, kdo te je navdušil za 
igranje nogometa? Kdo te je spodbujal, 
da si nadaljevala in vztrajala tudi takrat, 
ko so se pojavile prve krize, ob napornih 
treningih in odrekanju?

Za nogomet me je navdušil oče, saj 
je tudi sam igral in kasneje postal trener. 
Za to, da še zmeraj vztrajam, sta zaslužna 
predvsem starša, saj brez njiju ne bi bila 
to, kar sem. Vzpodbujala sta me pri vsaki 
odločitvi in me vedno podpirala pri vsem. 
Ne smem pa pozabiti na mojo babi, ki mi 
vedno stoji ob strani in ni nič manj zaslu-
žna za mojo nogometno kariero. Konec 
koncev pa tudi brez moje volje, želje in 
trdega dela ne bi bilo nič. 

Neža, tebe so skozi igralsko kariero 
pestile številne resne poškodbe. Res je, 
da so poškodbe sestavni del vrhunskega 
športa. Pri nogometu se verjetno težko 
izogneš zvinom gležnja, raznim udarcem 
in različnim raztrganinam mišic. Nekje 
sem prebral, da so pri nogometašicah 
zelo na udaru predvsem kolena. Pri tebi, 
kot golmanki, je specifika poškodb ver-
jetno malo drugačna. Če se ne motim, si 
imela dvakrat zlomljeno ključnico. Kako 
je s poškodbami v tem trenutku, ti jih je 
uspelo sanirati?

Pri igranju nogometa sem se že 
večkrat poškodovala, vendar me ljube-
zen do igre ne ustavi. Na srečo sem svoje 
poškodbe dobro pozdravila in me trenu-
tno med igro ne motijo. 

Kako se je pričela pisati tvoja nogome-
tna zgodba.

Nogometno pot sem začela v NK Bu-
kovci, ko sem bila stara komaj 8 let. Tam 
sem trenirala z dečki, ki so bili leto ali 
dve mlajši od mene. Z njimi sem hodila 
na turnirje in tekme. Na enem od turnir-
jev me je opazil bivši trener Ptuja, Leon 
Kodrič, in me povabil, da se preizkusim v 
ženskem nogometnem klubu Ptuj. Leta 
2013 sem uradno nastopila za ŽNK Ptuj 
v selekciji U13. Za klub sem igrala vse do 
lani 2022, ko sem prestopila v avstrijski 
klub LUV Graz.

Noelle, s svojim dosedanjim klubom ŽNK 
Pomurje ste bili v začetku spomladan-
skega dela lige prvi na lestvici 1. SŽNL s 
kar 8 točkami prednosti pred drugo uvr-
ščeno ekipo ŽNK Olimpija Ljubljana. S 
tem klubom si dosegla zavidljive uspehe. 
V spomladanskem delu lige si zaigrala v 
dresu ŽNK Radomlje. S kakšnimi občutki 
si prišla v novi klub in kakšni so tvoji cilji.

V nov klub prihajam s ciljem pomaga-
ti ekipi pri doseganju dobrih rezultatov. 
S klubom priti do čim višje uvrstitve na 
lestvici in napasti prvo mesto. S soigral-
kami se zavedamo, da je pred nami zelo 
težka pomlad, vendar smo na to prip-
ravljene in verjamemo vase. Veliko smo 
trenirale, zato nimamo razloga za skrb. 
Mislim, da lahko premagamo tudi ekipo 
na vrhu lestvice. 

SŽNL je najkakovostnejšo klubsko 
žensko tekmovanje v Sloveniji. Iz leta v 
leto pridobiva na kvaliteti, vseeno se ne 
more kosati z ženskimi ligami v nogome-
tno bolj razvitimi državami. Te je mogo-
če zamikalo, da bi šla v tujino? Mogoče 
v kakšno močnejšo ligo, kjer bi si lahko 
nabrala dodatne izkušnje? So mogoče že 
bile kakšne ponudbe iz tujine?

Seveda me je že velikokrat mikalo 
v tujino, večkrat sem o tem razmišljala, 
vendar pa sem se odločila najprej konča-
ti srednjo šolo v Sloveniji. Dobila sem že 
nekaj ponudb, vendar podrobneje o tem 
še nisem razmišljala.

Kaj bi svetovala mlajšim puncam, ki se 
šele podajajo v nogomet? Nudijo sloven-
ski klubi po tvojih izkušnjah in izkušnjah 
tvojih soigralk iz drugih klubov dovolj 
kakovosten prostor, da se lahko pri nas 
začnejo kaliti ženski nogometni biseri?

Seveda, kar nekaj klubov v Sloveniji 
dela z mladimi igralkami, vendar je moje 
mnenje takšno, da je za mlade igralke, 
če se le da, dobro, da trenirajo s fanti, saj 
tako dobijo kot mlade igralke več izku-
šenj. Konkurenca je večja in posledično 
tudi napredek.

Katerega svojega zadetka se najraje 
spomniš? Kateri ti je najbolj ostal v 
spominu?

Foto: zasebni arhiv
Noelle Vilčnik

Foto: zasebni arhiv
Neža Forštnarič
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Šopek za mamico – prireditev ob materinskem dnevu v  sklopu občnega zbora PD Prvenci-Strelci

Najbolj mi je ostal v spominu ravno 
gol proti Radomljam. S klopi sem v igro 
vstopila zadnjih 30 min tekme in s prvim 
dotikom z žogo zatresla mrežo. 

Neža, tako kot Noelle tudi ti igraš za 
slovensko žensko mladinsko nogome-
tno reprezentanco. Nam lahko zaupaš, 
katera reprezentančna tekma ti je ostala 
najbolj v spominu. Se mogoče še pose-
bej spominjaš kake obrambe, ki bi si jo 
želela ponoviti?

V spomin se mi je najbolj vtisnila tek-
ma proti Slovaški reprezentanci, ki je bila 
zelo pomembna, za našo uvrstitev v dru-
gi krog kvalifikacij v skupini A. Takrat sem 
zaradi poškodbe sedela na klopi, kljub 
temu sem bila z glavo v tekmi in močno 
spodbujala svoje soigralke. Na tekmi smo 
zmagale in veselje je bilo nepopisno. 

Noelle kakšni so občutki, ko lahko igral-
ka obleče dres s slovenskim grbom in 
zaigra za slovensko reprezentanco? So 
na reprezentančnih tekmah čustva bolj 
prisotna, kot na ligaških?

Igrati z dresom slovenske reprezen-
tance je nekaj posebnega. Nivo repre-

zentanc je bistveno višji, igra je hitrejša 
kakor v Slovenski ligi. Tudi čustev je na 
reprezentančnih tekmah bistveno več, 
saj je tekmovanje vseeno na višjem in 
zahtevnejšem nivoju. 

Kdo je tvoj nogometni idol?
Moj nogometni idol je že od nekdaj 

Lionel Messi. Spremljam ga, odkar se 
spomnim in imam o njem celo dve knjigi. 
On je igralec, ki ga lahko enostavno samo 
občuduješ. 

Mladinke, ki igrate za reprezentanco, ste 
jeseni opravile s prvim delom kvalifikacij 
za EP 2023, kjer ste v zahtevni skupini 
na Slovaškem v odločilni tekmi porazile 
domačinke in se z zmago in dvema pora-
zoma (proti Angliji in Danski) obdržale 
med evropsko elito. Ravnokar sta se obe 
vrnili z reprezentančnih priprav, ki sodijo 
v sklop priprav na drugi del kvalifikacij 
za EP 2023. Lahko bralcem našega Lista 
povesta, s kakimi občutki se vračata.

Po tekmi s Slovaško so nas vse repre-
zentantke preplavili občutki sreče. Uvrsti-
tev v drugi del kvalifikacij je za Slovenijo 
velik dosežek, sploh za selekcijo WU19, ki 

se je še lani borila za obstanek v A ligi. 
Zelo sem ponosna na soigralke in upam, 
da bomo tudi v drugem delu odigrale 
tako kot znamo in iztržile najboljše re-
zultate.

Neža, tudi ti verjetno čutiš enako.
Pridružujem se temu, kar pravi Noel-

le. Vesela sem, da sem se lahko udeležila 
priprav in skupaj z ekipo opravila nekaj 
treningov. Trenutno že komaj čakam na 
kvalifikacije in upam, na najboljši razplet 
tekem. Z ekipo imamo igralke zastavlje-
ne visoke cilje, vendar dosegljive in upa-
mo, da jih bomo uspele uresničiti.

Obe obiskujeta srednjo šolo. Kako vama 
uspe uskladiti šolske obveznosti, trenin-
ge, ligaške in reprezentančne obvezno-
sti s osebnim življenjem. Vama ostane 
kaj časa za zabavo in lenarjenje?

Noelle:
Jaz osebno sem z namenom izbrala 

šolo, ki mi omogoča vse to. Obiskujem 
Srednjo šolo ŠCPET v Ljubljani, katera v 
sklopu programa omogoča obiskovanje 
treningov in tekem tudi med šolskimi 

obveznostmi. Če bi izbirala še enkrat, bi 
se odločila enako. Na šoli se mi veliko pri-
lagajajo in mi dajejo možnost, da si šolo 
popolnoma uskladim s treningi, kar po-
meni, da mi ostane čas tudi za druženje 
s prijatelji, učenje in kakšen individualen 
trening več. 

 
Neža:
Obiskujem gimnazijo Ormož in imam 

status športnika, ki mi pomaga, da si laž-
je razporedim teste in ustna ocenjevanja. 
Tudi profesorji so zelo prilagodljivi. Šola 
mi zato ne predstavlja večjih težav. Ker 
sem zaradi treningov in tekem večkrat 
odsotna od pouka, moram veliko stvari 
nadoknaditi sama doma. Časa za lenar-
jenje mi večkrat zmanjka, vendar si kljub 
nogometu in vsem obveznosti rada vza-
mem čas za zabavo s prijatelji.

Noelle in Neža, hvala, da sta si ob vseh 
obveznostih vzeli čas za intervju. Obema 
želim veliko športnih uspehov še naprej 
in seveda uvrstitev na EP 2023.

Darko Štrafela

V mesecu marcu so praznovale ženske

Mama je ena sama, 
prva radost je mama, 
prvi spev nina-nana, 
prva beseda: mama! 

Dajmo vse rože mami, 
dajmo vsa sonca mami, 
pesem, ki v nas se drami, 
dajmo, zapojmo mami.

Naj ne ostane brez mame 
nihče na širnem svetu, 
naj žive naše mame, 
mame - najlepše na svetu!

(T. Pavček)

S temi besedami so v soboto, 25. 
marca, mladi iz vasi Prvenci in Strel-
ci pod mentorstvom Andrejke Dove-
čar Šegula začeli spletati šopek misli, 
pesmi in deklamacij, s katerim so se 
poklonili mamam ter se jim zahvalili za 
njihovo brezpogojno ljubezen, varstvo, 
pomoč … skratka za vse, kar jim vsak 
dan namenjajo. V srčnem kulturnem 
programu je nastopilo kar 10 otrok, ki 

so vsem mamam, predvsem pa svojim, 
pričarali nasmeh na obraz in tudi kan-
ček ponosa. Vse mamice in žene so od 
predsednika PD, Mateja Bezjaka, v dar 
prejele cvet, ki je skromna zahvala za 
vse, kar naredijo za svoje otroke. 

Po končanem programu nastopa-
jočih na dan materinskega večera je 
bil izveden tudi občni zbor PD Prven-
ci-Strelci; predsednik Matej Bezjak je 
podal obširno poročilo o delu PD ter 
smernice in obširen plan dela društva 
za letošnje leto. Vsem se je zahvalil za 
sodelovanje in pomoč pri izvedbi in 
uresničitvi aktivnosti v društvu, ki so 
bila izpeljana v preteklem letu.

Župan, g. Milan Gabrovec, se je 
v svojem nagovoru zahvalil članom 
društva za aktivnosti v društvu in za 
vso medsebojno podporo pri izvedbi 
finančnega in gospodarskega plana za 
tekoče leto. V nadaljevanju se je odvijal 
prav prijeten družabni večer ob večerji, 
glasbi in plesu.

Andrejka Dovečar Šegula

Materinski dan v Sobetincih

Šopek za mamico

Letos smo se tudi v Sobetincih 
zbrali in združili moči, da smo ustvarili 
pester, igriv, z glasbo in plesom obar-
van program. Kljub majhnosti vasi smo 
imeli kar 16 pogumnih nastopajočih 
starih med 3 in 12 leti, kateri so pri-
dno vadili več tednov. Najmlajši so se 
nam predstavili s plesoma Mali zvon-
ček in Ob bistrem potoku je mlin, Tesa 
in Lana pa s plesom na pesem Raketa. 
Imeli smo tudi dva mlada nadobudna 
harmonikarja Žana in Aljaža. Da večer 
ne bi postal preresen, sta nas s skečem 
nasmejala Jan in Nik, za naša ušesa in 
ogreto srce pa je poskrbela Lara s solo 
nastopom in kasneje skupaj še s se-
stričnama Nino in Kajo, ki delujejo pod 
imenom Zvita planika. Za konec so vsi 
otroci skupaj zapeli Jaz sem mala roža 
in s tem dokazali, da so ne glede na sta-
rost, vsi želeli svojim mamicam pokaza-

ti vso ljubezen, ki jo premorejo do njih. 
Tudi na mamice ne moremo pozabiti, 
saj so pripravile vso okrasitev dvorane 
in spekle dobrote, s katerimi smo se 
lahko vsi posladkali. Le kaj bi mi brez 
mamic? Za presenečenje večera pa so 
poskrbeli pogumni očetje. Pripravili 
so igro Rdeča kapica. Vsak teden so se 
dobili in pridno vadili svoja besedila in 
pripravljali sceno za igro. Vsi so veselo 
prepevali in nastopali ter se neizmerno 
potrudili za naše otroke in mamice, da 
so večer naredili še toliko bolj vesel in 
čarobnejši. Za polne trebuščke je z oku-
sno hrano poskrbela Gostilna Muršič in 
za ozvočenje in glasbo ansambel Izbira. 
Nekaj utrinkov z našega materinskega 
dne si tudi lahko pogledate na youtube 
kanalu ansambla Izbira pod Vlog 9.

Eva Lah
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Borovski presmec 2023

Občni zbor AMD Markovci

Tudi letos so se Borovčani potrudili pri izdelavi 
velikega presmeca za cvetno nedeljo. Priprave so se 
začele že nekaj dni prej. Tako so se vaščani skupaj z 

Foto: Ines Strelec
Borovčani ob velikem presmecu

vaškim odborom v četrtek, 30. 3. 2023 in v petek 31. 
3. 2023, odpravili iskat vso potrebno zelenje za izde-
lavo tega predvelikonočnega okrasja. V soboto, 1. 4. 

2023, popoldan pa so se vaščani zbrali pred vaško-
-gasilskim domom, kjer so pričeli z izdelavo presme-
ca. Gospodinje iz Društva podeželskih žena Borovci 
so tako kot vsako leto poskrbele, da nihče ni bil la-
čen. Pripravile so sirove pogače, rogljičke ter klobase. 
Tako so se lahko prav vsi prisotni okrepčali ob izdelavi 
presmeca. Manjkala ni niti dobra kapljica.

Na cvetno nedeljo, 2. 4. 2023, smo se vaščani 
zbrali ob 7.30 v vaško-gasilskem domu, kjer smo se 
najprej okrepčali s kislo juho in kavo, ki so jo pripra-
vile podeželske žene. Po prijetnem okrepčilu smo se 
podali proti farni cerkvi Sv. Marka v Markovce. Pot 
proti farni cerkvi je minila dokaj hitro. Tudi letos smo 
Borovci naredili največji presmec. Pot domov pa se 
je, zaradi že tradicionalnih postankov, malo zavlekla. 
Prvi postanek je bil pri Špic Marketu Markovci, kjer 
nam vsako leto postrežejo s čokoladnimi napolitan-
kami in dobro kapljico. Pot se je nadaljevala proti La 
Siesti, kjer je spet sledil krajši postanek. Tudi letos so 
možje za oba postanka izdelali manjše presmece, ter 
jih predali gostiteljem. Ko smo se vrnili v vaško ga-
silski dom, pa nas je že čakalo kosilo izpod rok naših 
gospodinj. Druženje se je zaključilo pozno popoldan.

Ines Strelec

Po dveh letih smo se ponovno lahko zbrali na ob-
čnem zboru društva. Med korono je bilo vsako 
druženje prepovedano, vendar je društvo kljub 
omejitvam delovalo predvsem na področju var-
ne mobilnosti. Povzetek našega dela v lanskem 
letu: udeležba na občnem zboru društva upoko-
jencev, trikrat smo se udeležili skupščine AMZS v 
Ljubljani. Na eni izmed skupščin je bila potrjena 
tudi višina članarine za vse člane AMZS. Obrazlo-
ženo je bilo, da se cena članarine ni dvignila že 20 
let. Kljub pomislekom je skupščina potrdila višje 
cene. Udeležili smo se tudi treh regijskih srečanj 
v Mariboru. 

Učenci Osnovne šole Markovci so tekmovali 
na FIA-ETEC na Vranskem. Dosegli so lep uspeh. V 
mesecu juniju smo člani pomagali pri kolesarskih 
izpitih v OŠ Markovci. Za kolesarje, ki bodo tekmo-
vali na FIA-ETEC tekmovanju, je svet za preventivo 
občine Markovci nabavil kolesarski poligon. 

Pred pričetkom šolskega leta smo s komisijo Obči-
ne Markovci pregledali varne šolske poti. Pred pričet-
kom šole sta nas obiskali maskoti Anja in Marko, ki sta 
skupaj z otroki iz vrtca opozarjali voznike na previdno 
vožnjo, predvsem v bližini šole in vrtca. 

Ob začetku šolskega leta smo 10 dni varovali ot-
roke ob prihodu v šolo. 

Prometna varnost v občini je dobra. Zaskrbljujoč 
pa je podatek, da našo občino dnevno prevozi na 
dveh regionalnih cestah več kot 14.000 vozil in več 
kot 800 tovornjakov. Lahko rečemo, da prebivalcem 
ob teh prometnih cestah tako velik promet predsta-
vlja veliko nevarnost. 

Obvoznica, ki jo država gradi že več kot 20 let, bi 
morala biti zgrajena že davno. Država je sicer prišla 
do rešitve in upamo, da bo ta prepotrebna obvoznica 
zgrajena v nekaj letih. 

V letu 2022 je na slovenskih cestah umrlo 87 ljudi. 
Na veliko žalost je bila tudi v naši občini žrtev, učen-
ka 5. razreda osnovne šole. Vse bolj pa se v prometu 

uporabljajo tudi električni skiroji, ki so nevarni. V 
lanskem letu sta umrla dva voznika električnih ski-
rojev. 

Kljub temu da je v lanskem letu bilo manj 
mrtvih na slovenskih cestah, nas podatki ne more-
jo potolažiti, saj bi bila tudi ena sama žrtev preveč. 

Avto moto društvo dobro sodeluje s Svetom 
za preventivo občine, vodjem policijskega okoliša 
Marjanom Vrbnjakom in z drugimi društvi. V lan-
skem letu sta dva naša člana praznovala visoka ju-
bileja. Častni predsednik Vladko Korošec je prazno-
val 90 let, Venčeslav Galun pa 85 let. 

Zahvaliti se moramo tudi Občini Markovci za 
sredstva, ki jih prejemamo za vzdrževanje naše ga-
raže. Hvala tudi vrtcu in Osnovni šoli Markovci.

Vsem voznicam in voznikom želimo varno vožnjo.

Martin Zamuda

Zlatoporočenca Neža in 
Janez Vrtačnik
Cencova Neža in Janez iz Markovcev 
sta 28. aprila obeležila petdeset let 
skupnega življenja. 

Neža (roj. Ciglar) se je rodila leta 
1940 in odraščala v veliki družini pri 
Cencovih v Markovcih. Janez pa se je 
rodil dve leti prej in se še kot deček 
preselil v Novo vas, kjer je živel pri Ko-
vačovih s svojimi tremi sestrami. Po-
ročila sta se, ko sta se poznala le štiri 
mesece in začela skupno življenje v 
Markovcih na Nežini domačiji. Že od 
nekdaj sta bila poštena in marljiva; 
pridno sta delala na kmetiji in skrbe-
la za svojo družino. Rodili so se jima 

Foto: Kaja Kristovič – Kaissa
Zlatoporočenca s pričami in g. župnikom

trije sinovi: Slave, Dani in Pero, ki so 
poskrbeli, da sta postala babica in 
dedek 13 vnukom in vnukinjam, ki jih 
pri Cencovih vedno čakajo babičini 
in dedkovi domači mašinski keksi ter 
kakšna zabavna anekdota iz njunega 
življenja. 

Poleg vnukov pa se v Markovce 
radi vračajo tudi ostali sorodniki, ki 
so z Nežo in Janezom praznovali ob 
njunem jubileju. Skupaj so se zbrali v 
domači cerkvi in se zahvalili za petde-
set let zdravja in ljubezni, ki ju zlato-
poročencema želimo še naprej. 

Špela Vrtačnik
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Anja Zotlar, slovenska izseljenka v Nemčiji
Eden od ciljev aktualnega uredniškega odbora je v 

Listu iz Markovcev predstaviti posameznike, ki izvirajo iz 
naše občine, a večino časa živijo in delajo v tujini, ali pa 
opravljajo zanimive dejavnosti širom Slovenije in tiste, 
ki so se v našo občino priselili. Dati jim želimo priložnost, 
da predstavijo sebe, svoje delo in nam opišejo, kako vidi-
jo domači kraj. Občasno je namreč dobro videti pogled z 
razdalje, ki nam osvetli, da ni nujno samoumevno vse, kar 
imamo okrog sebe, pa naj bo to slovenska beseda, bližina 
družine in prijateljev ali lepa in čista narava. V uredništvu 
bomo veseli predlogov, koga predstaviti v naslednjih šte-
vilkah. 

V tokratni številki predstavljamo Anjo Zotlar, hčer-
ko slovenskih izseljencev v Nemčiji. Čeprav se je 
rodila v Nemčiji, zase pravi, da je Slovenka. K temu 
je veliko pripomoglo udejstvovanje v slovenskem 
kulturnem društvu in obiskovanje slovenske šole. 

LM: Anja prihajaš iz vasi Stojnci, sicer pa živiš v tujini. 
Za začetek bi te prosila, da nam opišeš, kako si pove-
zana z občino Markovci.

Moj ati prihaja iz Stojncev, mami pa je iz Markov-
cev. V Slovenijo pridemo z velikim veseljem 3x ali pa 
če se le da večkrat na leto. Tukaj imam večino sorod-
nikov in veliko prijateljev. 

LM: Kje v tujini živiš in kako te je življenjska pot za-
nesla tja?

Živim v Stuttgartu, kjer sem tudi rojena. Starši so 
se preselili v Nemčijo pred mojim rojstvom. Ati je bil 
tisti, ki si je želel iti v Nemčijo, želja se mu je izpolnila 
leta 1989. Odšel je v Stuttgart, kjer je tudi dobil služ-
bo in tako tudi tam ostal. Ko se je leta 1990 poročil, je 
za njim prišla tudi moja mami in moja starejša sestra. 
1995 leta pa sem se rodila jaz.

LM: Kako bi odgovorila na vprašanje, kje je tvoj 
dom? So to Stojnci ali Stuttgart?

Težko je objasniti, kje je moj dom. Ker sem rojena 
v Nemčiji in imam tukaj tudi službo, se tukaj počutim 
doma. Ker pa sta moja starša Slovenca, sem odrašča-
la s slovenščino, in je slovenščina moj materni jezik. 
Zato sem se vedno počutila kot Slovenka in je moj 
dom tudi v Sloveniji.

Pravzaprav se povsod počutim doma, saj sem v 
Sloveniji in Nemčiji preživela takšno ali drugačno ob-
dobje dosedanjega življenja.

Toda vedno me bo nekaj vleklo v Slovenijo. Vonj 
po domačem okolju, domače besede, moji sorodniki, 
ki živijo tam, in tudi naša hiša v Stojncih.

LM: Verjetno si v Nemčiji obiskovala nemško šolo? 
Že pred šolo sem obiskovala nemški vrtec, potem 

pa 10 let nemško osnovno šolo, saj je sistem v Nemčiji 
malo drugačen kot v Sloveniji. Poklicno šolo sem na-
redila v zdravstveni negi, usmerjeni v skrb za otroke 
in odrasle invalide. Po koncu šolanja sem se na tem 
področju tudi zaposlila. 

LM: Se je bilo težko vključiti v nemško šolo, kjer je 
šolanje potekalo v tujem jeziku?

Ne, saj sem pred šolo obiskovala nemški vrtec. Ve-
liko sem se naučila od starejše sestre, ki je že hodila v 
šolo in se z mano pogovarjala v nemščini.

LM: Kako pa so starši poskrbeli, da si ohranjala stik s 
slovensko besedo? 

Poleg nemške osnovne šole sem obiskovala slo-
vensko šolo, kjer sem se naučila slovenskega jezika 
(sicer mi doma govorimo slovensko le v narečju, se 
pravi gučimo) in slovenske zgodovine. Zraven nem-
ške osnovne šole in slovenske šole sem dodatno obi-
skovala še slovenski verouk, saj imamo tu pri nas v 
Nemčiji slovenske maše, ki pa jih še dandanes občas-
no obiskujem. Leta 2005 sem se vključila v slovensko 
kulturno in umetniško društvo Triglav Stuttgart. Tukaj 
tudi plešem pri folklori in sem predstavnica za mlade.

LM: Kako delujejo slovenske šole v Nemčiji? 
Slovenske šole v tujini organizira in financira drža-

va Slovenija. Pouk smo imeli ob petkih popoldne, od 
16. do 18. ure. V času šolskih počitnic smo imeli poči-
tnice tudi v slovenski šoli. Slovensko šolo sem obisko-
vala 9 let. Zraven slovenščine in zgodovine smo imeli 
še zemljepis in glasbo, kjer smo peli slovenske pesmi.

LM: Praviš, da si se v društvo Triglav vključila leta 
2005. Takrat si bila stara 10 let, torej še otrok. Kaj te 
je pritegnilo, da si se vključila v slovensko kulturno 
društvo? 

V društvo smo aktivno vključeni vsi v družini, tudi 
starši in sestra. Mene osebno je pritegnilo to, da se 
v Nemčiji lahko družim z drugimi Slovenci. V veliko 
veselje mi je biti pri folklori, zelo se zabavamo, obiš-
čemo številne kraje, zelo rada pa tudi plešem. Veliko 
se družimo in to je v Nemčiji za nas Slovence zelo po-
membno, ker nas ni več veliko. Nekateri so se odločili 
za vrnitev v Slovenijo, mlajše generacije pa pogosto 
ne čutijo želje po ohranjanju slovenskega jezika. 

LM: Povej nam več o društvu Triglav, del katerega si. 
S kakšnim namenom je bilo društvo ustanovljeno? 
Na katerih področjih delujete? 

Slovensko kulturno umetniško društvo (kratko 
SKUD) Triglav Stuttgart je bilo kot prvo tovrstno slo-
vensko društvo v takratni Zvezni republiki Nemčiji us-
tanovljeno leta 1970. Pobuda je prišla s strani Sloven-
ske izseljenske matice in zainteresiranih Slovencev v 
Stuttgartu. V tistem obdobju se je namreč na obmo-
čje pokrajine Baden - Württemberg oz. Stuttgarta z 
okolico priselilo precej Slovencev. 

Gonilna ideja je bila ustanovitev društva, ki bi po-
vezovalo Slovence, ne glede na politično ali versko 
pripadnost. Društvo se je izredno hitro razvijalo in 
ustanovljene so bile številne sekcije, in sicer dramska, 
družabna, zabavna, kegljaška, planinska, smučarska, 
izletniška, folklorna, šahovska, fotografska in film-
ska. Poleg tega je društvo s pomočjo Slovenske izse-
ljenske matice, Zveze kulturno prosvetnih organizacij 
Slovenije in Sekretariata za šolstvo Slovenije v svojih 
prostorih opremilo bogato založeno knjižnico, v kate-
ri so si člani društva lahko izposojali slovenske knjige.

Našemu društvu so sledila podobna slovenska 
društva širom po Nemčiji, s katerimi še danes vzorno 
sodelujemo. Prav tako sodelujemo z nemškimi mla-
dinskimi in kulturnimi društvi in tudi s pobratenimi 
kraji in društvi v Sloveniji. 

Naše društvo je v vseh letih delovanja organizi-
ralo številne prireditve. Tradicionalno so bile organi-
zirane proslave ob slovenskem kulturnem prazniku, 
dnevu žena, dnevu republike, martinovanju in dedku 
Mrazu in še veliko več.

Od vseh zgoraj naštetih sekcij se je znotraj SKUD 
Triglav Stuttgart žal do današnjih dni obdržala le 
folklorna sekcija. Folklorna skupina veliko nastopa na 
različnih prireditvah, obletnicah društev, uličnih pri-
reditvah, radi pa se odzovejo tudi vabilom na razne 
otvoritve, poletne kulturne festivale, folklorijade, itd.

LM: Kaj pomeni, da si predstavnica za mlade v vaši 
folklorni skupini? Kaj so tvoje naloge in aktivnosti? 

Hodim na sestanke nemškega društva Stadt Ju-
gendring, s katerimi sodelujemo in skupaj prirejamo 
prireditve, skrbim za promocijo naše folklorne sku-
pine in hodim na prireditve drugih društev, ne samo 
slovenskih, ampak tudi tujih, npr. srbskih, hrvaških, 
nemških.

LM: Koliko je še zanimanja med (predvsem mladimi) 
Slovenci, da govorijo slovenski jezik in ohranjajo 
slovenske navade? 

Dandanes žal ni več velikega zanimanja za sloven-
ščino. Večina se raje pogovarja v nemščini, saj je mla-
dina tukaj rojena in je tukaj odraščala. Nimajo želje 
oz. niso meli interesa se naučiti drugega jezika.

LM: Če bi primerjala življenje v tujini z življenjem v 
Sloveniji, na markovskem podeželju, v čem vidiš naj-
večje razlike? Kaj pogrešaš v Nemčiji ali pa v Markov-
cih, ko prideš na obisk? 

Razlika, ki jo najbolj občutim pri vsakodnevnem 
življenju je, da so ljudje v Sloveniji bolj prijazni in 
sproščeni kot v Nemčiji. Vedno se počutim dobrodo-
šla, odprtost in prijaznost ljudi pa me še vedno pre-
senečata.

Kar me posebno navduši v Nemčiji je; da sem od-
raščala z drugimi otroki, prijatelji, ki so izvirali iz raz-
ličnih držav, od Turčije, Grčije, Sirije, Španije in Italije 
in tudi iz afriških držav. Poznam njihove zgodbe, kako 
živijo, njihov temperament in njihove jezike. Spozna-
la sem, kako smo si različni, ampak velikokrat tudi 
zelo podobni.

V Nemčiji je prav gotovo boljše tudi to, da nisi 
tako odvisen od avta kot v domačem okolju. Imamo 
različne možnosti javnega prevoza (tramvaj, vlak, av-
tobus), ki nam omogočajo priti na katerikoli cilj in to 
vseeno ob kateri uri. 

Moti pa me, da se otroci slovenskih staršev v 
Nemčiji ne učijo slovenskega jezika, nimajo niti ve-
selja, ker se starši pogovarjajo med sabo nemško in 
sami že skoraj pozabili slovenščino.

Iz domačega okolja najbolj pogrešam tisto odpr-
tost ljudi in seveda moje sorodnike: tete, strice, babi-
co, sestrične in bratranca.

LM: Čeprav si si življenje ustvarila v tujini, ohranjaš 
tesne vezi z domačim krajem. Na kakšen način in 
zakaj ti je to pomembno? 

Če mi uspe, se 3x na leto vračam v Slovenijo, saj 
so tu moje korenine, velik del sorodnikov, tukaj imam 
občutek, da sem doma. Tu se dosti družimo, gremo 
na kakšne izlete, piknike, najraje pa skupaj preživlja-
mo čas. Rada imam občutek topline in da sem vedno 
sprejeta z odprtimi rokami. Vem, da je zmeraj nekdo 
doma, ki nas čaka in to je najlepši občutek, kar ga lah-
ko dobiš, vseeno, če si v Stojncih ali pa v Markovcih.

LM: Anja, najlepša hvala, da si si vzela čas za ta in-
tervju in nam opisala, kako zgleda življenje razpeto 
med dve domovini. Bi za konec še sama dodala kaj?

Dom je … kjer živi ljubezen, 
kjer se rojevajo spomini,
kjer so prijatelji vedno dobrodošli
in kjer te nasmeh vedno čaka.

NP
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Ustanovitev društva Barno Markovci
Barno Markovci, ki je od leta 2007 
delovalo kot sekcija pod okriljem 
Športnega društva Markovci, je 
spremenilo svoj status. 

Zaradi številnega članstva, v dru-
štvo je namreč včlanjenih več kot 40 
članov, in smelih načrtov za razvoj so 
člani že pred časom sprejeli odloči-
tev, da ustanovijo samostojno dru-
štvo, kar so v petek 28. 4. 2023 po-
trdili na ustanovnem občnem zboru 
društva. 

Ustanovnega zbora se je udeležilo 

25 članov dosedanje sekcije. Za pred-
sednika so izvolili Mateja Kirbiša iz 
Markovcev, v statut pa zapisali, da je 
glavna dejavnost društva rekreacija 
na vodi. 

Društvo je bilo neformalno usta-
novljeno že pred več kot 20 leti in 
danes združuje člane, ki se ukvarjajo 
s številnimi vodnimi športi, aktivni pa 
želijo biti tudi pri razvoju in nadgra-
dnji različnih možnosti, ki jih ponuja 
reka Drava.

Darko Štrafela

Foto: Arhiv društva
Ustanovni člani zbrani na skupščini novega društva

- FIZIČNO IN TEHNIČNO VAROVANJE
- SERVIS IN MONTAŽA SISTEMOV VAROVANJA

- PREVOZ GOTOVINE
- VAROVANJE PRIREDITEV

- SERVIS GASILNIKOV IN HIDRANTOV

VARGAS-AL d.o.o.
ČLAN SKUPINE TALUM

 Tovarniška cesta 10,
 2325 Kidričevo, Slovenija

Tajništvo 

 +386 2 79 95 411 
 +386 2 79 68 621

Odlikuje nas profesionalnost, znanje in tradicija
na področju storitev fizično–tehničnega varovanja, 

kot tudi na področju požarne varnosti. 
Pridobili smo certifikat za kakovost 

ISO 9001:2015 in SIST EN 50518.

VARUJEMO VAŠE NAJVEČJE 
BOGASTVO www.vargas-al.si

AKCIJA AKCIJA AKCIJA 
35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR35 EUR

na mesecna mesecna mesec

Akcijska cena velja le za fizične osebe ob sklenitvi 
pogodbe za 36 mesecev in velja do preklica. 
V ceno je vključen DDV. 

AKCIJA 
35 EUR35 EUR

na mesec

Spoštovani bralci in oglaševalci, 

vaš oglas lahko doseže vsako gospodinjstvo v občini Markovci. Na-
ročila in informacije dobite na e-naslovu: markovski.list@gmail.com. V 
ceniku še vedno velja: 1 + 1 GRATIS, kar pomeni, da prvi oglas plačate, 
drugega, ki je objavljen v naslednji zaporedni številki glasila, pa dobite 
ZASTONJ.

Vabljeni k sodelovanju!

Uredniški odbor

CENIK OGLASNEGA PROSTORA

VELIKOST OGLASA CENA Velikost v mm

– zadnja stran ovitka 250,00 EUR 272 x 367

– 1/1 notranja stran    180,00 EUR 272 x 367

– 2/3 notranje strani   110,00 EUR 272 x 244

– 1/2 notranje strani   80,00 EUR 133 x 367 (pokončno) 
ali ležeče 272 x 183

– 1/3 notranje strani   60,00 EUR 122 x 272 (ležeče) 
ali 88 x 367 (pokončno)

– 1/4 notranje strani   40,00 EUR 272 x 92 (ležeče) 
ali 183 x 133 (pokončno)

– vizitka   20,00 EUR 87 x 50

Oglašujte v Listu iz Markovcev!
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Blagoslov Matekove kapele v Zabovcih

Ribiška tekma posvečena pokojnim članom društva

Foto: Tamara Pilinger Korošec in Alen Salihović

V času prvomajskih praznikov se je v 
Zabovcih odvila še ena svečana pri-
reditev. 2. maja je bila blagoslovljena 
Matekova kapela, ki jo je dal obnovi-
ti Franc Obran, saj je kapela v njihovi 
družinski lasti.

Dogodek je s sveto mašo počastil 
mariborski nadškof metropolit msgr. 
Alojzij Cvikl, in sicer ob prisotnosti far-
nega župnika Janeza Maučeca, nekda-
njega duhovnika v Markovcih, Janeza 
Furmana ter duhovnikov msgr. Francija 
Trstenjaka in Jureta Sojča.

Matekova kapela v tem letu obe-

ležuje tudi 100 let postavitve. Simon 
in Marija Kuhar sta si želela družine in 
ker se jima tri leta želja ni izpolnila, sta 
se zaobljubila, da če jima Bog nameni 
otroka, postavita kapelo v čast sv. Dru-
žine. Kmalu se je rodila hčerka Marija, 
nato še Ivana. Zakonca sta svojo zaob-
ljubo držala in dala postaviti kapelo. Pr-
votna notranjost kapele ostaja enaka, 
to je kip svete Družine, ob strani pa sta 
podobi sv. Alojzija in sv. Ane, zunanji 
svetniki pa so spremenjeni. Tako kapelo 
sedaj krasijo podobe sv. Marka, podoba 
blaženega škofa Antona Martina Slom-
ška, papeža Janeza Pavla II., sv. Florja-

na, sv. Antona, sv. Frančiška Asiškega in 
podoba obiskanja Device Marije pri teti 
Elizabeti. Za čudovite nove podobe je 
poskrbel slikar Franc Simonič.

Dogodka na domačem Matekovem 
dvorišču so se udeležili sorodniki, prija-

telji in sovaščani. Za pravo slovesnost 
pa so s svojo pesmijo poskrbeli cerkve-
ni pevci pod vodstvom Alenke Domaj-
nko Rožanc. 

Tamara Pilinger Korošec

Po rokovnem planu ŠRD Markovci je vsakoletni 
drugi maj rezerviran za in v spomin s spominsko ri-
biško ribolovno tekmo na njihove pokojne člane v 
ribniku Prvenci, ki sedaj lovijo ribe tam nekje na dru-
gi strani mavrice. Tega dogodka se je udeležilo v de-
ževnem in nič kaj prijetnem vremenu 35 ribičev, ki so 
s svojim druženjem obudili spomin na svoje ribiške 
znance in prijatelje, s katerimi so se nekoč družili ob 
vodi. Prvo mesto je zasedel Milan Fekonja, ki je osvojil 

tudi veliki prehodni pokal, drugi je bil Leopold Perger 
in tretji Vlado Piberčnik, ki je ujel tudi najtežjo ribo, 
za katero je osvojil tudi prehodni pokal, ostali štirje 
prvouvrščeni iz vsakega sektorja pa so prejeli praktič-
ne nagrade.

Glavni sponzor podeljenih pokalov in praktičnih 
nagrad, Tone Plošinjak Zemeljska dela s.p. pravi: »Kot 
večletni sponzor tega memorialnega tekmovanja 
svojih ulovljenih rib nisem tehtal, da ne bi kdo rekel, 

da sem si sam kupil pokal oziroma praktično nagra-
do.” Predsednik ŠRD Markovci Branko Kostanjevec pa 
je dodal: »Vsem sodelujočim, katerih ni bilo malo v 
tem deževnem vremenu, prav lepa hvala za sodelo-
vanje in udeležbo. Mislim, da je bil osnovni cilj tega 
druženja dosežen s spominjanjem na pokojne člane 
našega društva.”

Lep ribiški pozdrav in DOBER PRIJEM

Ignac Habjanič

Foto: Bor Pišek
Pokojni član društva Srdan Mohorič, ki je pustil neizbrisen pečat 
svojega članstva v društvu v obliki fotografij
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    LAHKI SUDOKU

  SREDNJI SUDOKU

6 5 8 2

4 5 1

9 5 4

8 5 2 1 4 7

2 7

7 4 5 1 6

1 5

6 9

5 2 6

2 1 3 9 4 5

9 7 2

3 2 8 1

1 2 4

4 8 3 2 7

8 2 4 1 3

1 7 3 8

8 6 3 2

3 4 9 5

V mreži se v različnih smereh skrivajo poimenovanja 
vasi naše občine. Če jih poiščete, vam neuporabljene črke 
dajo geslo, kaj smo praznovali v mesecu aprilu.

Š S A V A V O N S

I M T B T I R I O

I C A O N D V A B

J I V R J S E T E

I C O O K N B Č T

I N N V B O C S I

K E I C P A V I N

R V A I Z N Z C C

I R S T R E L C I

K P I C V O K U B
                                                                                             Avtorica: Špela Vrtačnik

Beseda
Beseda ni konj, pa čeprav nas do-

stikrat brcne kot neukrotljiv mustang. 
Besede premikajo tako narode kot po-
sameznike. Male in velike, pridne in po-
redne. V besedi je moč, v besedi je zna-
nje, mir in vojna, ljubezen in sovraštvo, 
svoboda in ječa. Lahko te zastrupi ali 
pozdravi. Lepa beseda lepo mesto naj-
de (mogoče celo vas kot so Markovci), 
medtem ko grda v nas prebudi pode-
dovan gen Matije Gubca. Beseda je 
pismonoša naših misli, simultan preva-
jalec tiste kepe mesa, ki v razbeljenih 
prsih joče ali od veselja kriči. Zdravniki 
ji rečejo srce, zidarji pa granitna koc-
ka. Kdor zna vihteti jezik, ne potrebuje 
meča. Niti Tinderja. Nekoga tepe žena, 
nekoga življenje ali usoda, vse ostale 
(predvsem mene) pa po navadi jezik. 
Citiram svojo preljubo ženo: »Samo 
enkrat še zavrti toti tvoj klopotec, pa 
boš naslednja dva meseca papal s po-

močjo slamice.« Drugače pa me ma ful 
rada. Sploh, če sem tiho in ponižno ki-
mam njenim briljantnim idejam. Verje-
mite mi na besedo. Toda navkljub vsem 
spretnim velemojstrom peres, ki orjejo 
po rajskih poljanah poezije in proze, pa 
se čisto vsega le ne da ubesediti. To je 
priznal tudi Cankar Veliki:»Vse, kar je 
človek govoril v svojem življenju, od 
prvih jecljajočih vzklikov prek mladeni-
škega vriskanja in moškega modrova-
nja do betežnih vzdihov in stokov star-
ca, vse to je le neprestano, nerodno in 
prazno poskušanje, da bi povedal, kar 
se ne da povedati. Da bi odklenil, kar 
ostane neizprosno zaklenjeno do pos-
lednjega trenutka.« Čeprav je beseda 
osnovni gradnik medsebojnih človeš-
kih odnosov, pa je v praksi oziroma na 
terenu, ki mu pravimo življenje, le se-
kundarnega pomena. Acta non verba 
bi rekli stari modrijani. Če v življenju kaj 
zares šteje, potem so to dejanja in ne 
besede! Drži lape Črtomir.

Črtomir Vor

KOLUMNA

ŠE VEŠ, KAK GUČIŠ?STRAN ZA KRAJŠI DAN

SUDOKU

OSMEROSMERKA

Jezik je osnova za sporazumevanje, 
hkrati pa je pomemben tudi za iden-
titeto naroda in vsakega posamezni-
ka. Znotraj jezika obstajajo različnosti 
oz. narečja, ki prikazujejo kulturno ra-
znolikost in s tem krepijo pripadnost 
določeni skupnosti. 

Slovenski jezik je eden izmed naj-
manjših slovanskih jezikov, vendar je 
kljub temu najbolj narečno razčlenjen. 
Poznamo okrog 50 narečij, ki jih razde-
limo v sedem večjih narečnih skupin. 
Tudi v Markovcih imamo svoj poseben 
govor, ki še dodatno bogati našo dedi-
ščino. Imenuje se markovsko medna-
rečje. Zinka Zorko ga je opredelila kot 
mednarečje med haloškim in prleškim 
narečjem. V našem govoru lahko naj-
demo veliko narečnih besed, večino-
ma slovanskega izvora, kar nekaj jih je 
prevzetih iz nemščine, manj pa iz ma-
džarščine. 

Dandanes predvsem mladi vedno 
manj uporabljajo narečne besede. Ker 
je naš govor res bogat, bomo v vsaki 

številki pripravili nekaj manj ali bolj 
znanih besed, da ne pozabimo, »kak 
gučimo«. 
Besedje, povezano s prvomajskimi pra-
zniki, bi po “naše” zvenelo tako:
– mejpon: majsko drevo
– svetek: praznik
–  žvaple: pripomoček za ročno dvigo-

vanje majskega drevesa
 –  šterc: način prevoza majskega dre-

vesa oz. hlodov
–  svora: nekoč leseni, danes pa železni 

drog, ki povezuje prvi in zadnji del 
kmečkega voza

–  hublč: orodje za glajenje, obdelova-
nje lesa 

»Pred svetkon prvega maja smo šli v 
les po mejpon. Kda smo ga podrlị, smo 
ga naložlị na voz, ki smo ga razstavlị 
– svora je ostala pr prven delị voza, za 
zadjị del pa smo v lese vrezalị take štikl, 
ka je pasa v zadjị tal voza, ke smo lehko 
smreko zvezalị. Domu smo ga pelalị na 
šterc. Obelelị smo ga s hublčị, te pa ga z 
žvaplamị postavlị.«

Špela Vrtačnik


